
8 ЮЛИПЕТЪК 2022 ГОДИНА/32 БРОЙ 131 (8972) 50 ст.

А
К

Ц
Е

Н
Т

ЛЕВИЯТ
ВЕСТНИК

ПРОМЕНЛИВО

София

GBP:
2.29814

EUR:
1.95583

USD:
1.92125

CHF:
1.97439

27
o c

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

8

Стр. 2 Стр. 10Стр. 5

Стр. 4

НЯКОЛКО ÄÓÌÈ

«
ƒ

–
¿

¬
≈

—
¬

fl
“

◊
≈

“
»

¬
Œ

ÍÑ íà ÁÑÏ îäîáðè
óïðàâëåíñêàòà ïðîãðàìà

ÉÎÐÄÀÍÊÀ ÉÎÑÈÔÎÂÀ

ÇÀ ÌÀÃÈßÒÀ

ÍÀ ×ÈÏÐÎÂÑÊÈß

ÊÈËÈÌ

В нея са включени всички предложения
на левицата, заяви Корнелия Нинова
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оживяхме поредните изцепки
на Иван Гешев, който проплака
вчера, че новата власт иска да сло-
жи начело на държавното обвине-
ние послушен главен прокурор. И
уплаши гаргите с прогнозата, че
съдии и прокурори ще бъдат при-
нуждавани или да нарушават зако-
на, или ще останат без работа и
няма да могат да хранят семейст-
вата си (стр. 2). Че то това е цял
виц! Защото едва ли има по-голям
послушко от Гешев и неговите
преторианци във ВСС.

Помним наколенките пред бив-
шия премиер и затворените уста,
уши и очи на овластените с тоги за
престъпленията на приближените
му. Важни са резултатите в борба-
та срещу престъпността, а не лич-
ното отношение към главния про-
курор, откри топлата вода обвини-
тел номер едно. Е, за това иде реч!
Ама откровението е само празна
приказка, която кънти на кухо и
хвърля прах в очите. Ей така, да се
намираме на работа и да пълним
страниците на правилните гербад-
жийски медии. Защото не сме за-
бравили как магистрати тропкаха
като пудели в угода на гербаджий-
ски придворни шутове... И как Те-
мида накланяше везните в зависи-
мост от броя пачки в чинийките й.

Наглостта на Гешев е безкрай-
на и чупи тъпомера. Така де, чо-
векът се възприема - за добро, или
за лошо - като инструмент в ръце-
те на Господ. Или по-скоро като
самия Господ...

Áåçêðàéíà
íàãëîñò
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Юлия КУЛИНСКА

НС на БСП одобри уп-
равленската програма на
евентуалния бъдещ кабинет
и даде висока оценка на
преговорния екип. “Ако се
стигне до кабинет, пле-
нумът препоръча всички
наши министри да запазят
постовете си. Ако прези-
дентът ни връчи трети ман-
дат, ще положим всички

усилия да съставим каби-
нет”, обясни на брифинг
Корнелия Нинова. Тя изра-
зи задоволство, че всички
предложения на левицата са
намерили място в плана за
действие. НС на БСП е пре-
поръчал взимането на реше-
ния в евентуалния бъдещ
кабинет, свързани с нацио-
налната сигурност, да става

след предварителни консул-
тации с коалиционните
партньори.

Преговорите за осигуря-
ване на необходимото мно-
зинство за подкрепа на но-
вото правителство ще
продължат до последния
момент, заяви номинирани-
ят за премиер Асен Васи-
лев. “Длъжни сме да проб-

ваме докрай. Всеки депутат
има глава на раменете, има
съвест и трябва да прецени
дали иска да подкрепи про-
грамата, която представих-
ме”, подчерта Василев. Днес
той ще връчи на президента
проект за кабинета или ще
върне мандата за съставяне
на правителство.

“Булгаргаз” иска 32% поскъпване. Депутатът от БСП Бори-
слав Гуцанов заяви след закрито заседание на парламента, че
трябва да има сигурни доставки на възможно най-изгодни цени.
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Участниците в световната щафета “Пробег на мира”, която потегли от Германия и ще премине по поречието
на Дунав до Черно море, бяха посрещнати в община Левски. Представители на Украйна, България, Ирландия,
Австрия, Германия, Полша, Латвия, Румъния, Сърбия, Хърватия и Франция носят Факела на мира
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ВСС разгледа вчера по
същество две предложения за
уволнението на главния проку-
рор Иван Гешев. Едното беше
внесено през юли миналата го-
дина и е на бившия служебен
министър на правосъдието
проф. Янаки Стоилов. Второто
е от 2 март тази година и е на
настоящия министър в оставка
Надежда Йорданова. До раз-
глеждането на исканията се
стигна, след като с тях се зани-
ма КС и няколко състава на
ВАС. Двамата министри посоч-
ват над 10 основания, че Гешев
е накърнил престижа на съдеб-
ната власт и затова мандатът
му трябва да бъде прекратен
предсрочно. Досега обсъждане-
то по същество беше отлагано
неколкократно с различни про-
цедурни хватки.

Преди заседанието на съве-
та Гешев обяви пред журналис-
ти, че съдебната реформа цели
да се овладее прокуратурата и
да се сложи послушен главен
прокурор и съдебната власт да
изпълнява поръчки, “както може
би поръчки изпълняват някои
структури от изпълнителната
власт като МВР, например”.

Мисля си, че магистрати, съдии
и прокурори могат да бъдат по-
ставяни пред избора, който
имат някои представители на
изпълнителната власт - да нару-

шат евентуално закона или да
останат без работа и да не мо-
гат да хранят семействата си,
коментира Гешев.

По време на обсъждането

дебати по-скоро липсваха. По-
вечето от членовете на ВСС
яростно защитаваха главния
прокурор. Много често те от-
правяха въпросите си към ми-

нистъра на правосъдието,
търсейки причината за това защо
и как е формулирала конкретни-
те основания като изтъкваха, че
в искането няма факти. Напри-
мер, когато членовете на съвета
обсъждаха акцията на бюрото
по защита в президентството
преди 2 години, която отключи
летните протести срещу прави-
телството “Борисов” и срещу
самия Гешев, той посочи, че
никой от бюрото не е бил с тан-
кове, гранатомети и друго по-
добно оръжие. Според него,
докато е било под негово ръко-
водство бюрото по защита, ко-
ето беше върнато към МП ми-
налото лято, е участвало в де-
сетки такива акции.

Активни с критични въпро-
си към Гешев бяха членовете
на съдийската колегия Атанас-
ка Дишева и Олга Керелска,
които много често главният
прокурор репликираше, без да
му е дадена думата, иронизира-
ше и правеше намеци.

Почти във всеки отговор
Гешев прокарваше тезата си, че
процедурата е с политически
мотиви. За повечето основания
той прехвърляше отговорност-
та към различните администра-
тивни ръководители, като се
опитваше да се дистанцира от
всичко, което се случва в
държавното обвинение, с реп-
ликите: “Това не е мое задълже-
ние, не нося отговорност за
това”. Гешев не пропускаше и
момент да повтори тезата си, че
със закриването на специализи-
раното правосъдие ще се помог-
не на организираната престъп-
ност и тя ще избуи. Дебатите
продължиха до късно и до ре-
дакционното приключване на
броя на вестника не беше ясен
резултатът от гласуването.

ÂÑÑ ðàçãëåäà èñêàíåòî
çà îñòàâêà íà Èâàí Ãåøåâ
Повечето от магистратите яростно защитаваха
главния прокурор и нападаха Надежда Йорданова

Профилирано Детско спешно отделе-
ние с нови кадри ще има в Специализира-
ната детска болница “Проф. Иван Митев”
в София. За целта Министерството на
здравеопазването отпуска 1,5 млн. лв.,
съобщи директорът на здравното заведе-
ние Благомир Здравков. Ще се разшири и
интензивното отделение, в което ше има
11 легла. Предвижда се ремонт на цял
етаж от болницата, където да има Клини-
ка по образна диагностика.

Повишени са средствата за детско и
майчино здравеопазване, съобщи ми-
нистърът на здравеопазването в оставка
Асена Сербезова. Цените на 67 клинични
пътеки са увеличени средно с 36% или
почти 50 млн. лв. Осигурени са и допълни-
телно пари за посещение в дома на ново-
родено до 14 дни след изписването му. За

Георги Семерджиев, който уби
две жени в зверска катастрофа в нощ-
та на вторник срещу сряда, вече е с
повдигнато обвинение, обяви  зам.-
директорът на НСлС Ясен Тодоров.
Малко преди полунощ в сряда той е
бил приведен в ареста на бул. “Г.М.
Димитров”. Обвинението му пре-
движда затвор от 5 до 20 години,
поясни Тодоров. Надявам се да събе-
рем достатъчно доказателства, които
да послужат в съдебното производ-
ство, подчерта той.

Семерджиев е отказал да даде
проба за наркотици и вчера. Пред-
стои да бъдат назначени експертизи,
които да установят с каква скорост
се е движел автомобилът.

Семерджиев е обвиняем за при-

Удължено работно време
от 8 до 18,30 часа за админи-
стративно обслужване на
гражданите се въвежда в цен-
трални, териториални и мест-
ни администрации, сред кои-
то Министерството на пра-
восъдието, БАБХ, Столична-
та община и още 4 общини, 17
областни дирекции “Земеде-
лие”. Целта е да се улеснят
гражданите и бизнеса да за-
явяват и получават услуги и
информация в удобно за тях
време, се казва в съобщение

Въвежда се задължително-
то носене на маски в болници-
те в София, Варна и Бургас,
обяви главният държавен здра-
вен инспектор доц. Ангел Кун-
чев на брифинг. По думите му
ситуацията с разпространени-
ето на инфекцията сега е срав-
нително спокойна.

Без изненада започва нача-
лото на вълна, която ще
продължи, но никой не може да

Ïðàâÿò ñïåøíî îòäåëåíèå
â äåòñêàòà áîëíèöà

Ïîâäèãíàõà îáâèíåíèå
íà øîôüîðà, óáèë äâå æåíè

чиняване на смърт при управление
на МПС на повече от едно лице. За
това престъпление законът предвиж-
да от 5 до 20 години лишаване от
свобода. Наскоро той е излязъл от
затвора, където е лежал за разпрост-
ранение на наркотици. Подсъдим е и
за телесна повреда, която е нанесъл
при сбиване между футболни агитки.

Служителка на МВР е пътувала
в колата на Семерджиев и след ка-
тастрофата му е помогнала да се
укрие, призна вътрешният министър
Бойко Рашков.

От снощи започна мащабна на-
ционална акция срещу шофирането
под въздействие на наркотични ве-
щества, обяви премиерът в оставка
Кирил Петков.

тази дейност са предвидени 350 хил. лв. За
профилактични прегледи на деца са осигу-
рени 32 млн. лева, което е с 32% повече от
миналата година. По думите на Сербезова
са предвидени и нови дейности в профилак-
тичните прегледи на деца до 18 г.

Пет терена в София се проучват за из-
граждане на нова детска болница, съобщи
началникът на кабинета на министъра на
здравеопазването доц. Васил Пандов. Те са
при болниците “Св. Анна”, “Лозенец”,
Националната специализирана болница за
физикална терапия и рехабилитация в ж.к.
“Овча купел”, Университетската специали-
зирана болница за активно лечение по ор-
топедия “Проф. Бойчо Бойчев” в Горна баня
и Специализираната болница за рехабили-
тация в Банкя. До края на юли се очаква да
приключи предпроектното проучване.

Ìàñêèòå â áîëíèöèòå
â Ñîôèÿ, Âàðíà è Áóðãàñ
îòíîâî çàäúëæèòåëíè

×èíîâíèöèòå ñ óäúëæåíî ðàáîòíî
âðåìå è áåç îáåäíà ïî÷èâêà

от пресцентъра на МС.
Едно от най-неприемливи-

те неща за хората, свързано с
държавната администрация,
е, че работното време на ги-
шетата съвпада с тяхното и
за да свършиш определена
работа, се налага да си взе-
меш половин ден отпуск.
Една от първите стъпки в
правилната посока, която
предприехме - администраци-
ята да обслужва хората, а не,
както беше досега, хората да
обслужват администрацията,

коментира вицепремиерът
Калина Константинова.

Обедната почивка на слу-
жителите е регламентирана и
гарантирана, но е въведен
гъвкав режим на работа за
осигуряване на непрекъсвае-
мост на работния процес.

При открити нарушения в
Центровете за административ-
но обслужване Константинова
апелира гражданите да сигнали-
зират на електронния адрес на
Главния инспекторат на МС
udostoverenia@government.bg.

каже до какви висоти ще стигне,
поясни Кунчев. Според него
може да се очаква в началото на
август да бъдат достигнати мак-
симални стойности на броя на
заразените. В сряда от Столич-
ната община поискаха във всич-
ки общински лечебни заведения
да бъде въведено изискване за
носене на маска както от рабо-
тещите там медици, така и от
пациентите.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Депутатът от “БСП за България”
Явор Божанков

Íîâîòî ìíîçèíñòâî å
èçêëþ÷èòåëíî ñòðàííî
- “Âúçðàæäàíå”, êîèòî
èñêàò äà âàäÿò
Áúëãàðèÿ îò ÅÑ,
ÄÏÑ, êîèòî ñà óæ
åâðîàòëàíòèöè, ÃÅÐÁ
è “Èìà òàêúâ íàðîä”,
êîèòî ùÿõà äà ñå
èç÷åãúðòâàò åäíè äðóãè

Правителството отпусна допълни-
телни средства в размер на 402 195 лв.
за изплащане на стипендии и на едно-
кратно финансово подпомагане на деца
с изявени дарби от държавни, общински

БСП покачва своя ре-
зултат, защото защитаваме
обещаните политики, заяви
зам-председателят на ПГ
“БСП за България” Иван
Ченчев. “Като социалист
съм доволен, че партньо-
рите ни се съгласиха да
включат в управленската
програма нашите основни
приоритети. Освен без-
платните учебници от 1 до
12 клас ние искахме и без-
платни лекарства за деца
до 14-годишна възраст и
предложенията ни бяха

Вчера се навършиха
143 години от установя-
ването на дипломатичес-
ките отношения между
Русия и България. По този
повод от посолството на
Руската федерация у нас
публикуваха поздрав във
фейсбук страницата си по
случай годишнината от ус-
тановяването на диплома-
тическите отношения
между двете страни.

“Доближихме този

ИВАН ЧЕНЧЕВ:

ÁÑÏ ïîêà÷âà ñâîÿ ðåçóëòàò, çàùîòî
çàùèòàâàìå îáåùàíèòå ïîëèòèêè

уважени”, подчерта Чен-
чев. Той уточни, че по по-
вечето от законите в про-
грамата вече е работено, а
някои от тях са минали
през комисии, което улес-
нява целия процес. “Става
дума за над 40 закона кон-
кретно разписани със сро-
кове в един много ясен и
стегнат план. Със сигур-
ност парламентът трябва
да работи, защото избори-
те не са вариант. И това не
е от страх да ходим на
избори, а защото всички

българи усещат кризите,
които са ни застигнали”,
категоричен е Ченчев.

“Управленската про-
грама е насочена към ос-
новните интереси на бълга-
рите. Тя беше композира-
на с огромни усилия и го-
ляма доза прецизност. Каз-
вам го и като участник в
частта, която касае здраве-
опазването. Програмата е
насочена към всички ос-
новни интереси, които ка-
саят нацията - икономика,
съдебна реформа, здравео-

пазване, социална дейност,
образование, култура и
всички останали. Във вся-
ка област има поставени
ясни и краткосрочни при-
оритети. Това, което иска-
ме ние, е хората да я при-
емат като един краткосро-
чен акт на доверие към
едно управление, тъй като
това ще доведе до възмож-
ност за стабилизация на
политическия живот в
страната”, коментира де-
путатът от левицата проф.
Георги Михайлов.

Ðóñêîòî ïîñîëñòâî íè
ïîçäðàâè çà 143 ãîäèíè
äèïëîìàòè÷åñêè
îòíîøåíèÿ

етап, имайки едно от най-
ниските нива на взаимо-
действието за цялата ни
дълга обща история. Дори
през годините на Втора-
та Световна война и два-
та дипломатически пред-
ставителства - както рус-
кото в София, така и
българското в Москва, са
функционирали нормал-
но”, посочват от посол-
ството на Руската феде-
рация.

Всички предложения на БСП
са отразени в управленската
програма на евентуалния бъдещ
кабинет, заяви вицепремиерът и

Âñè÷êè ïðåäëîæåíèÿ íà ÁÑÏ
ñà â óïðàâëåíñêàòà ïðîãðàìà
Тя е с хоризонт от 6 месеца и всяка точка е обвързана
с конкретни срокове, обясни Корнелия Нинова

и частни училища през 2022 г., обяви
вицепремиерът и министър на икономи-
ката и индустрията в оставка и лидер на
БСП Корнелия Нинова. “Имаме много
надарени деца и наша грижа е да ги

подкрепим да се развиват”, заяви вице-
премиерът Нинова.

358 050 лева от тях са предназначе-
ни за изплащане на стипендии и едно-
кратно финансово подпомагане на уче-

ниците от училищата по изкуствата и по
културата към Министерството на кул-
турата. 44 145 лева ще бъдат използва-
ни за изплащане на стипендия на учени-
ци от общински училища.

Ïðàâèòåëñòâîòî îòïóñíà ñòèïåíäèè çà äàðîâèòè äåöà

министър на икономиката и ин-
дустрията в оставка и лидер на
БСП Корнелия Нинова пред
членовете на Националния
съвет на партията, които ги
подкрепиха. В началото на засе-
данието тя направи отчет за
свършеното след дадения от
пленума мандат. “Изпълнени са
всички краткосрочни мерки,
които набелязахме. Приехме ак-
туализацията на бюджета за
тази година, подготвихме 22 за-
кона за Плана за устойчивост,
които са залегнали в управлен-
ската програма, работим по за-
конодателството и по бюджета
за 2023 г.”, обясни Нинова.

Лидерът на БСП поддчерта,
че управленската програма на
евентуалното бъдещо правител-
ство е с хоризонт от 6 месеца и
всяка точка е обвързана с кон-

кретни срокове. Нинова открои
включените в нея по настояване
на БСП точки. В раздел “Труд и
социална политика” е записано

увеличаване на процента, с кой-
то се изчислява т.нар. вдовишка
добавка от 26,5% на 30% и на
добавката от Учителския пенси-
онен фонд, изплащана на пенси-
онирани учители при общите
условия - от 0,33% на 0,5%.
Част от лекарствата на деца до
14 години да се поемат от НЗОК
- 95% и солидарно участие в за-
плащането от страна на родите-
лите - 5%. В подкрепа на дома-
кинствата се въвеждат две тари-
фи за цените на електроенергия,
вода и парно за битови потре-
бители. Ще бъде приета форму-
ла за автоматично определяне на
размера на минималната запла-
та за страната и максималния
осигурителен доход.

В сферата на образованието
е постигнато съгласие да бъде
определен оптимален брой учеб-

ници по предмет за всеки клас и
промяна в системата за оценява-
не на пригодността на учебни-
ците, безплатни учебници до 12
клас. Ще се повишават стипенди-
ите за висше образование за уче-
ници и студенти с нисък социал-
но-икономически статус и/или
високи постижения. Учебните
програми от 1 до 12 клас ще
бъдат променени, както и мето-
дите на преподаване.

В раздел “Здраве” е записано
одобрение на финален план за
националната детска болница,
промяна в софтуера на електрон-
ните рецепти, които да включват
най-евтиния генеричен замести-
тел и неговата цена, въвеждане в
експлоатация на първа от 6
въздушни линейки и определяне
на локациите на десет центъра
за спешна помощ при инсулти.

Прието е предложението на
БСП за децентрализация на раз-
положението на екипите за спеш-
на помощ с цел намаляване на
средното време за пристигане до
пациент в населени места, както
и обновяване и осъвременяване
на списъка с помощни средства,
приспособления, съоръжения и
медицински изделия. Бъдещият
кабинет ще извърши оценка на
статута на лечебните заведения
и тяхното финансиране.

Продължаване на оператив-
ната работа по техническата
подготовка за приемане на ев-
рото на 1 януари 2024 г., като
това ще стане след изготвяне на
анализ на последствията от
въвеждането на европейската
валута. Ще бъде въведен прехо-
ден период за плащания в лева и
в евро по избор съгласно прави-

лата. Лихвата при кредитиране
на малките и средните предпри-
ятия с евросредства ще е напо-
ловина. Ще бъде извършено
програмиране на новите евро-
пейски програми така, че 50%
от средствата да се инвестират
в Северна България.

В програмата е записано още
гарантиране на сигурността на
газовите доставки, включително
чрез преговори с всички възмож-
ни доставчици, диверсификация
и подписване на дългосрочни до-
говори за доставка в рамките на
политиката на ЕС. Нинова уточ-
ни, че в тази точка се включват и
преговори с “Газпром”. От БСП
са настояли да бъде записано и
ускоряване на процесите, свърза-
ни с изграждане на нови ядрени
мощности, при наличие на финан-
сова и екологична обосновка.
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„Áóëãàðãàç” èñêà 32%
ïî-ñêúï ãàç çà þëè
Засега имаме
договор само
за доставки от
Азербайджан

На закрито заседание в парламента бяха изслушани премиера Кирил Петков
и министъра на енергетиката Александър Николов

“Булгаргаз” е внесъл в
енергийния регулатор заявле-
ние за поскъпване на цената
на природния газ през юли с
32% или малко над 186 лв./
МВтч без данъци и такси.
Това съобщи шефът на друже-
ството Людмил Йоцов пред
временната парламентарна ко-
мисия, проверяваща действия-
та на обществения снабдител
след спирането на руския газ
за България в края на април.
На сайта на КЕВР до сряда
вечерта не бе публикувано за-
явлението, което за пореден
път се внася със закъснение,
и цената ще бъде определена
със задна дата, срещу което
възразиха работодателските
организации. Причината за
това обаче е сключването до
последно на краткосрочни ал-
тернативни договори за необ-
ходимите количества газ. “За
юли е договорено цялото ко-

Експорт” и комуникацията до-
толкова, доколкото обхваща
нормални правни и търговски
отношения, не е спирала. Как
се очаква да бъдат запълнени
хранилищата в цяла Европа,
не само в България, при поло-
жение че основен доставчик
не е ясно как ще реагира”, ко-
ментира Николов.

Бизнecът и cиндикaтитe,
кoитo pядкo ce oбeдинявaт
пo ключoви тeми, изпpaти-
xa вчера oбщo пиcмo дo
вицeпpeмиepa и финaнcoв ми-
ниcтъp Aceн Bacилeв c иcкaнe
зa cвиквaнe нa извънpeднa cpeщa
нa Haциoнaлния cъвeт зa
тpиcтpaннo cътpyдничecтвo
именно заради цената на газа за
юли. По-рано вчера по искане
на ГЕРБ в парламента имаше из-
слушване на премиера Кирил
Петков и на министър Алек-
сандър Николов на закрито за-
седание, тъй като депутати из-
разиха опасения дали изобщо ще
има доставки на газ за България
и каква ще е цената. След края
му Андрей Гюров от ПП успо-
кои, че няма нищо притесни-
телно. Борислав Гуцанов от
“БСП за България” заяви, че
трябва да има сигурни достав-
ки на възможно най-изгодни
цени. Това е виждането на БСП
и се надявам, че ще се достигне
именно до такова решение, по-
сочи той. Хората следва да са
спокойни, тъй като в крайна
сметка от инфраструктурно по-
ложение България стои доста
добре, т.е. има достатъчно кон-
венционални решения, заяви
министър Николов.

Европейският парла-
мент подкрепи включва-
нето на ядрената енер-
гия и природния газ в
списъка на зелени и ус-
тойчиви енергийни из-
точници, обхванати от
т.нар. таксономия (кла-
сификация) на Европей-
ския съюз. Това означа-
ва, че планът за дейст-
вие на Европейската ко-
мисия за финансиране и
стимулиране на зелени-
те инвестиции ще позво-
ли на частните капитали
да финансират проекти
в тези сфери.

“Подкрепата за ядре-
ната енергетика и при-
родния газ е основопола-
гаща. Това е първата
крачка за гарантиране на
енергийната независи-
мост на ЕС. Ядрената
енергия като зелена и
устойчива вече е факт”,
заяви Цветелина Пенко-

ЦВЕТЕЛИНА ПЕНКОВА:

Óáåäèõìå ÅÏ äà ïðèçíàå
ÿäðåíàòà åíåðãèÿ çà çåëåíà

ва, член на Делегацията
на българските социали-
сти в ЕП и вицепрезидент
на Групата за подкрепа
на ядрената енергетика в
Европейския парламент.
Това съобщиха от пресо-
фиса на Панкова.

Според нея въпросът
е ключов както за ЕС,
така и в частност за
България. “В дългосро-
чен план ядрената енер-
гия е най-ефикасният на-
чин за постигане на це-
лите на Зелената сделка.

Гласуването бе едно от
най-важните досега.
Възобновяемите източ-
ници са бъдещето, но все
още не разполагаме с до-
статъчен технически ка-
пацитет, за да разчитаме
само и единствено на
тях”, допълни евродепу-
татът. Тя предупреди, че
“държавите в ЕС разпо-
лагат с ограничен ресурс
и само чрез мобилизация
на частни инвестиции за
инфраструктура на базо-
ви мощности можем да
запазим енергийната ста-
билност на ЕС”.

Цветелина Пенкова
е категорична, че гласу-
ването отправя и знак
към България. За стра-
ната е изключително
важно развитието на
нови базови мощности
и решението на ЕП ще
даде нужния стимул, за-
явява тя.

Äî äíè ñòàâà ÿñíî
çà âàó÷åðèòå çà òóðèçúì

Като победа за бран-
ша определиха възмож-
ността ваучерите за хра-
на да се ползват и за
туризъм председателят
на ресорната парламен-
тарна комисия Илин Ди-
митров и министърът на
туризма в оставка Хрис-
то Проданов. Тази мяр-
ка бе предвидена с акту-
ализацията на държавния
бюджет за тази година.
Това ще даде по неофи-
циални сметки около 300
млн. лева допълнително
на туризма, коментира
Димитров ефектите от
мярката.

Министър Прода-
нов съобщи, че другата
седмица министерство-
то ще организира
съвместна среща на
представители на бран-
шовите организации с
Асоциацията на фир-
мите за ваучери, на
която да се изяснят
подробностите за това
как може да се канди-

Има над 30% завишение на
заявките за дървесина за ог-
рев. Това съобщи в отговор
на въпрос по време на блиц-
контрола в парламентарната
комисия по земеделие агроми-
нистърът Иван Иванов.

СНИМКИ БТА

Министър Христо Проданов

30 íà ñòî ñêîê â çàÿâêèòå çà äúðâà çà îãðåâ
По думите му всяко гор-

ско стопанство има своя по-
литика по отношение на опре-
делянето на първоначалните
цени. Категорично трябва да
направим диференциация
спрямо това кой купува дърве-

сината - дали големи дърво-
преработвателни предприя-
тия, за местно ползване или
малки дървопреработвателни
предприятия, тъй като при го-
лемите цената достига поня-
кога и до 300 лева на кубик,

коментира той.
Според Иванов повишени-

те цени на електроенергията
и газа са накарали много хора
да се върнат към твърдите
горива и държавата трябва да
им осигури дървесина на

адекватна цена. Това прави
натиска върху държавата и
горските стопанства огромен.
Моята политика в момента е
да има баланс в този процес,
заяви министърът на земеде-
лието.

датства за ваучерите.
Той напомни, че бюд-
жетът за ваучерите е 1,2
млрд. лева, и изрази на-
дежда догодина да бъде
увеличен. Една трета,
една четвърт да отидат

в туризма - това е сери-
озна помощ за бранша и
най-важното е, че пари-
те остават в България,
подпомагайки туристи-
ческия бранш, коменти-
ра министърът.

личество, за август предстои
да бъде договорено. Октом-
ври, ноември и декември в
момента освен дългосрочния
договор с азерите към момен-
та нямаме нищо друго догово-
рено”, призна Йоцов.

Енергийният министър в
оставка Александър Николов
съобщи, че газохранилището в
Чирен в момента е пълно око-
ло 35%. Това е под средното
ниво на запълняемост на ев-

ропейските газохранилища, за
които председателят на ЕК
Урсула фон дер Лайен съоб-
щи, че са средно на 55% от
капацитета си. Според новия
европейски регламент до края
на октомври те трябва да са
пълни на 80%. По думите на
Николов се работи за осигу-
ряването на всички необходи-
ми количества природен газ.
Водят се разговори за
допълнителни количества

азерски газ над договорените
1 млрд. куб. м годишно, които
вече се доставят в пълен обем
от 1 юли, каза той, но уточни,
че трябва да се прави разлика
между цените по 25-годишен
договор и търговски прегово-
ри, които включват доставка
сега, веднага на пазарна цена.

“Отделно, нека да не се за-
бравя, че в крайна сметка
българската страна разполага
с активен договор с “Газпром

Цветелина Пенкова
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НАКРАТКО

Британският премиер Бо-
рис Джонсън обяви, че пода-
ва оставка от поста, както и
от ръководството на Консер-
вативната партия. До това се
стигна, след като над 10 клю-
чови министри и 50 служите-
ли напуснаха кабинета му.

В изявление пред “Дау-
нинг Стрийт” 10 той каза,
че “сега е ясна волята на
парламентарната Консерва-
тивна партия, че трябва да
има нов лидер на тази пар-
тия и следователно нов ми-
нистър-председател”.

“Причината да се боря
толкова упорито през по-
следните няколко дни, за да

Кипър връща от днес задължителното носене на маска
в закрити помещения за всички на възраст над 12 години
заради рязкото увеличаване на инфекциите с КОВИД-19,
съобщиха местни медии.

По данни на Министерството на здравеопазването в
периода 25 юни - 5 юли 19 503 души са дали положителни
проби от общо 147 623, при население от приблизително
916 000 души. Данните не включват около 250 000 души
в сепаратисткия кипърски турски север на етнически раз-
делената островна държава.

Носенето на маски не е задължително вкъщи, за члено-
вете на семейството в превозното средство, по време на
хранене, за спортисти, готвачи - по време на печене на
скара, и за хора със заболявания и други здравословни
проблеми, които затрудняват носенето на маска. Който
наруши заповедта, ще бъде глобен с 300 евро. В Гърция и
Турция също отчетоха рекорден брой новозаразени.

Áîðèñ Äæîíñúí
ïîäàäå îñòàâêà
Букмейкърите започнаха със залозите за негов наследник

продължа да изпълнявам
този мандат лично, не беше
просто защото исках да го
направя, а защото чувствах,
че това е моя работа, мой
дълг, мое задължение към
вас”, обясни Джонсън. И
потвърди, че ще остане на
поста, “докато не бъде из-
бран нов лидер”, за което в
момента няма ясен график.
Премиерът в оставка каза,
че процесът по избор на
новия лидер трябва да започ-
не незабавно.

Борис Джонсън похвали
работата на своето прави-
телство, включително спра-
вянето с важни теми като

Брекзит и конфликта в Ук-
райна, и увери, че Обедине-
ното кралство ще продължи
да помага на Украйна във
войната й срещу Русия.
“Знам, че някои хора ще из-
питат облекчение, а много от
вас ще бъдат разочаровани.
Искам да знаете колко съм
опечален, че се отказвам от
най-добрата работа в света”,
заяви той, преди да благода-
ри на съпругата и семейст-
вото си, както и на държав-
ните служители. И уточни,
че “този манифест беше по-
беден от “стадния инстинкт”
на депутатите”, признавай-
ки, че никой никога не е бил

“незаменим” като лидер.
Междувременно бук-

мейкъри определят Пени
Мордънт за най-вероятен
наследник на Борис Джонсън
като лидер на партията. Към
момента тя е министър на
международната търговия на
Обединеното кралство.

“Това може да се окаже
най-широко отворената над-
превара за лидерство в исто-
рията, с не по-малко от осем
имена със залози от 12 към 1
или по-ниски, които могат да
заменят Джонсън. Така стоят
нещата към този момент”,
отбеляза Алекс Апати от
букмейкърска агенция.

Êèïúð âðúùà
ìàñêèòå íà çàêðèòî

Президентът на Сърбия Александър Вучич заяви, че Скопие
не трябва да отхвърля френското предложение, преди да помис-
ли добре за националните си интереси, съобщи агенция МИА,
цитирана от БТА.

“Македонските граждани знаят по-добре от мен дали нещо е
добро или не за националните интереси на страната им. Просто
моля хората да помислят дали не приемат или отхвърлят нещо
априори”, посочи Вучич в интервю за телевизия “Сител”.

На поредните протести в Скопие срещу френското предло-
жение 40-годишен мъж е стрелял с пистолет във въздуха, след
което е бил задържан от органите на реда.

Лидерът на ВМРО-ДПМНЕ Християн Мицкоски се обяви за
жертва на несполучлив опит за убийство. Дарко Каевски, депу-
тат и говорител на СДСМ, заяви, че “кървавият сценарий на
Мицкоски” и неговите коалиционни партньори се е провалил.

ВУЧИЧ:

Ñêîïèå äà íå áúðçà ñ
ôðåíñêîòî ïðåäëîæåíèå

Протести в Босна
и Херцеговина срещу
високите цени

Хиляди протестираха в Босна и

Херцеговина срещу скока на цените

и бездействието на правителст-

вото, съобщава агенция Хина. Над

2000 души скандираха пред парла-

мента в Сараево “Искаме справед-

ливост”, призовайки властите да

предприемат мерки срещу некон-

тролируемото поскъпване и да под-

крепят хората с най-ниски доходи.

През май Босна отчете най-висо-

ката в региона инфлация от 14%.

Сирия ще участва
в трибунала на ДНР

Сирийски официални лица са

дали предварително съгласие да

участват в трибунала за военни

престъпления заради конфликта

между Русия и Украйна. Това съоб-

щи пред ТАСС външният министър

на ДНР Наталия Никонорова. Тя

допълни, че ще се присъединят и

представители на ЛНР.

Девет са жертвите
на ледника в
италианските Алпи

Девет са вече жертвите от

срутването на ледника Мармолада

в италианските Алпи. Издирват се

трима. Продължава монтирането

на технологични системи за на-

блюдение в различни точки на лед-

ника, за да се създадат по-сигурни

условия за теренни действия на

специализиран екип с кучета за

откриване на другите жертви.

Шри Ланка иска
помощ от Путин
за внос на гориво

Президентът на Шри Ланка Го-

табая Раджапакса е поискал от

руския си колега Владимир Путин

помощ за внос на гориво. Той е

отправил и искане за възобновява-

не на полетите Москва-Коломбо,

които “Аерофлот” прекрати ми-

налия месец. Островът е пред най-

тежката икономическа криза от

независимостта си от Великобри-

тания през 1948 г.

Жена бе убита
на политически
фестивал в Швеция

Жена е била намушкана и е

починала по време на политически

фестивал на шведския остров

Готланд. В страната предстоят

парламентарни избори след малко

повече от два месеца. Виновникът

е арестуван.

СНИМКИ БТА

В испанския град Памплона
започна фестивалът, посветен
на Свети Фермин. В продължение
на девет дни местните жители
и гости от цял свят ще участват
в ежегодното бягане пред бикове.
Празникът не се отбелязваше
последните две години заради
КОВИД-пандемията

Великобритания е пред политическа криза, след като премиерът Борис Джонсън
подаде оставка. Процедурата за избиране на нов лидер може да бъде ускорена,
защото парламентът излиза в шестмесечна лятна ваканция на 21 юли
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Безкрайна наглост

Псевдоконтрол
Евгени ГАВРИЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КОЛОНКАТА НА

Êàòàñòðîôà
Поредното убийство на пътя. Две невинни

жертви - момичета на 20-ина години, които
тепърва трябваше да живеят.

Виновникът - млад мъж с над 50 нарушения
по пътя, отнета шофьорска книжка, предоста-
вяне на фалшива. С множество криминални
прояви, включително и с наркотични вещества.
Срещу него върви дело за нанасяне на телесна
повреда от... 2013 г.! А на 11 юни е бил засечен
да кара след употреба на наркотици. Излезе
съобщение, че по време на задържането е бил в
“не съвсем адекватно състояние”. В колата
имало синя лампа и полицейска палка. Самата
кола била с фалшиви номера. Преминал на чер-
вено, с бясна скорост.

Хора, давате ли си сметка за какво става
дума?! И този тип не е единствен. След цялото
това криминално досие да си караш колата и
да не ти пука - “чадър” трябва да имаш, огро-
мен “чадър”. И затова ключовата дума е безна-
казаност. Типове като този се движат безнака-
зано и се изживяват като мачовци, батки и т.н.,
имат скъпи мощни коли и ги карат като бесни,
бият се, друсат се, но нищо... Те знаят, че са над
нещата, че имат своя човек някъде там по ве-
ригата и, дори да сбъркат, ще им се размине.
Разяждаща корупция - с пари, с власт, с влия-
ние. Навсякъде... Блато... Отвратително!

Делото за убийството на Милен Цветков
стигна до някакво развитие, само защото жур-
налистът беше разпознаваема личност. Ако
беше обикновен човечец, убиецът най-вероятно
щеше да се измъкне. Дано не се случи и сега...

Докога под ударите на закона ще попадат
само обикновените хора, пийнали по бира и
качили се в старичката си кола? Не, не оправ-
давам това “по бира”. Но големите престъпни-
ци, като този тип, те докога ще остават без-
наказани? Законите би трябвало да са еднакви
за всички и да се спазват от всички...

Кога ще се вземат твърди мерки срещу всич-
ки, които карат пияни, дрогирани? Срещу всич-
ки, които организират незаконни гонки, пре-
димно нощно време. Чували ли сте вечер ревя-
щите коли по големи столични булеварди, по
Околовръстното? Но защо тогава контролни-
те органи се правят на задрямали?

Другата ключова дума са наркотици. По-
рокът дълбоко е пропил не само обществото, но
най-вече неговата върхушка. И този порок бав-
но убива децата ни. Може ли човек, който е бил
пипнат с дрога на 11 юни, да е на свобода днес?
Или дрогата вече не се води престъпление? Вие
осъзнавате ли в каква държава живеем?

Знаете ли, че децата ни израстват с мисле-
нето: у нас никакви закони не се спазват? Зна-
ете ли, че за много от тях “авторитети”
продължават да са такива типове - безнаказа-
ните? Знаете ли, че са ми казвали: дрога може
да си намериш по-лесно от хляб? И че смятат
парите за най-голямата “ценност”, с тях мо-
жеш да си купиш всичко, най-вече безнаказа-
ност.

Някои казват: закони трябват. Не, закони
си имаме. Но не се спазват. Или вратичките в
тях са толкова големи, че напълно отговарят
на прочутия афоризъм “Законът е врата в по-
лето”.

И ние стоим и си затваряме очите. За мал-
ко надигаме глас, когато се случи нещо подоб-
но. После пак мълчим. И се молим да не се случи
на нас.

Ако не сте разбрали, държавата ни ката-
строфира. От години. И нищо не се променя:
нито като мислене, нито като управление.
Става още по-зле. Катастрофа, приятели, ка-
тастрофа...

Булевард “Черни връх”
в София за няколко години
се превърна в декор от
филм на ужасите, доказващ
нагледно каква касапница
са пътищата у нас. При по-
следния епизод две млади
жени загубиха живота си,
пометени от субект в мо-
щен джип с над 50 акта за
пътни нарушения. Преди
това беше Милен Цветков.
Това пак стана повод знай-

ни и незнайни специалис-
ти да се упражняват за по-
реден път какви са причи-
ните за трагедиите по
пътищата.

Жертвите в катастро-
фи се увеличават успоред-
но със заканите, предло-
женията, програмите и
идеите за подобряване на
пътната безопасност. Го-
дини наред политици, ма-
гистрати, полицаи не спи-
рат да дават мнения, да
предлагат и приемат как-
ви ли не закони под лозун-
га за справяне с пътното
хулиганство. И въпреки
това баталните сцени по
пътищата не секват. Ако
пътува човек из страната,
не може да не забележи,
че надгробните паметни-
ци до пътищата догонват
по брой пътните знаци.

А някой едва ли вече
си спомня, че съществува
и специална Държавна

агенция по пътна безопас-
ност, която бе създадена
след катастрофата край
Своге, отнела живота на 20
души. Намеренията бяха тя
да контролира контролира-
щите - т.е. ведомствата,
които имат отношение към
пътната безопасност и
също са с контролни функ-
ции, и да координира дей-
ствията им. За пътната бе-
зопасност отговарят пет
министерства, а заедно с
други централни институ-
ции бройката им става 11.
С новата агенция институ-
циите станаха 12. Това се
оказа поредната безполез-
на бюрократична структу-
ра, която само ще харчи
бюджетни пари, без това
да има някакъв ефект, и
демонстрира имитация на
контрол.

Единствената безумна
идея, която роди шефката
на агенцията, е да праща

60-годишните шофьори на
психотест. Към всичко
това трябва да прибавим и
провала на бонус-малус
системата, която също има
отношение към пътната бе-
зопасност. Така не се прие
като правило и идеята, че
щом човек седне зад вола-
на пиян и дрогиран и при-
чини смърт, това трябва
задължително да се приема
за умишлено убийство и
наказанията да са жестоки.

И докато властта върти
на празни обороти и поли-
тиците се карат за парите
за пътните ремонти, хора-
та гинат по пътищата зара-
ди тяхното състояние и
калпавото законодателст-
во. Започва мащабна акция
срещу шофиране под
въздействието на нарко-
тични вещества, обяви сно-
щи премиерът в оставка
Кирил Петков. Чакат се за
пореден път резулатите.

От стр. 1

Нали сам призна пре-
ди време за божествената
аура. Историята все още
мълчи по въпроса, но има
време...

След близо година мо-
тене верните гешевисти
най-сетне се престрашиха
вчера да разгледат по
същество исканията за
предсрочно освобождава-
не на своя патрон. И ако
сте очаквали, че дебатите
по това са били ползо-

творни, сте в пълно за-
блуждение. Такива може-
ха да са новините от засе-
данието на пленума на
ВСС, но в някой друг
свят.

Защото девизът на вис-
шите магистрати е: “ВСС
+ Гешев = вечна нераздел-
на любов!”. Няма да се
учудя, ако мнозина от тях
са си го татуирали някъ-
де... Публичният им образ
вече е толкова сринат,
очернен и оплют, че няма
и дъно, което да дълбаят.

Затова май им е все едно
дали ще прибавят поред-
ното падение. Особено за
онези, които след ВСС
излизат в пенсия и няма да
им се налага да се върнат
в съдебната система или
адвокатурата, където
имиджът има значение.

В храма на Темида
бързичко забравиха, че
протестите от лятото на
2020 г. искаха оставка на
Гешев заради безбройни-
те зулуми, които натвори.
Те и тогава се криеха по

ъглите като мишоци, ос-
лушвайки се дали няма
метлата да забърше и тях.
И чрез своите в парламен-
та правят всичко възмож-
но да блокират реформа-
та в съдебната власт и да
заметат следите на безха-
берието и теманетата си
пред бившите силни на
деня. И за пореден път
доказаха, че може да са
висши, но за тях цинизмът
е начин на живот. А без-
крайната наглост - морал-
на категория.
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Щастлива към, че моите дъщери продължават
традицията в нашия род, казва прочутата
майсторка на килимарското изкуство На стр. 8

Самостоятелна изложба на
ЙОРДАНКА ЙОСИФОВА бе
показана наскоро в галерия
“Средец” на Министерство-
то на културата. През
2014 г. традицията за
изработването на чипров-
ския килим бе вписана в
листата на ЮНЕСКО като
част от нематериалното
културно наследство. Експо-
зицията представи творби-
те на една потомствена
килимарка от Чипровци,
посветила живота си на
съхраняването на занаята.
Йорданка Йосифова е
родена на 18 октомври
1947 г. в Чипровци.
Завършва средно образова-
ние в Стопанската гимна-
зия в Михайловград. Дипло-
миран математик е в
Пловдивския университет
“Паисий Хилендарски”.
Завръщайки се в Чипровци,
става преподавателка по
математика в местното
училище “Петър Парчевич”,
а малко по-късно - и негова
зам.-директорка, в
продължение на 19 години
(1972-1990). По нейна
инициатива се създава
кръжок по килимарство към
училището, който тя
ръководи.

Интервю на Вилиана
СЕМЕРДЖИЕВА

ЙОРДАНКА ЙОСИФОВА:
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 Госпожо Йосифова, моля
разтълкувайте заглавието на
изложбата - “Чипровският ки-
лим - традиция и различното в
традицията”.

- Традицията е това, което се е
тъкало, откакто е започнало това
производство. А различието е, че
вече има и нови композиции, в
които се използват традиционни-
те фигури.

 Кои са характерните шар-
ки, вплитани в килимите във ва-
шия край още от далечното ми-
нало?

- В миналото всичко е било
изобразявано с помощта на
триъгълника, от него се получа-
ват всички фигури, и така - в
продължение на години. В нача-
лото на XX в. в Чипровци при-
стигат две художнички от Враца,
които обучават местните жени на
нов стил в тъкачеството; оттам за-
почват да се създават и някои
нови модели и композиции. Така
че растителните и животинските
фигури се появяват много по-
късно в килима.
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 В съвремието, когато
нашият бит и начин на
живот са много променени,
има ли нови, специфични еле-
менти, които навлизат в ки-
лимарството?

- Не конкретно; канатица-
та е една от първите фигури,
при която с помощта на
триъгълник се изобразява това,
което в кавказките народи смя-
тат като символ на семейство-
то - триъгълникът, обърнат на-
горе, е мъжкото начало,
обърнат надолу - е женското
начало, съединени двата, на
което ние казваме маказ, озна-
чава съжителството между
мъжа и жената. Разказвали са
ми, че в кавказките семейства,
по време на сватбата младо-
женците минават по зелен ки-

ги увива в килимче или вълне-
на дреха, за да се затоплят и
да може да се “изтегли” бо-
лестта.

 Навремето цветовете
са се получавали от естест-
вени багрила. Днес оцветява-
нето на вълната продължа-
ва ли да се прави по този
традиционен начин?

- Днес повече се използват
химическите бои, защото да-
ват по-голямо разнообразие
на цветовете. Докато природ-
ните багрила са по-меки и по-
монотонни. Сега само по же-
лание на клиент се изпълня-
ват такива килими. Правили
сме килими само от естестве-
ните цветове на вълната, без
допълнително оцветяване.
Знаете, че има кафеви овце,
сиви, бели, по-жълти... и тези
цветове сме съчетавали.

със специални препарати за
вълна, за да не се развалят или
сливат цветовете.

 Имат ли значение ви-
довете станове - вертика-
лен и хоризонтален, за изра-
ботването на определен вид
килим или стенни пана?

- Чипровският килим из-
ключително се работи върху
вертикален стан - той дава
повече възможности за изра-
ботка на сложни фигури и
композиции.

 Във вашия край има ли
днес много хора, които си
застилат подовете с чи-
провски килими?

- Да, в много домове има
баби, които са тъкали килими
специално за чеиз на невяста-
та. Уютът, който излъчва
ръчно тъканият килим, никой
друг материал не може да даде.

 Когато получавате
поръчки, клиентите имат ли
определени изисквания или се
доверяват на вас и избират
традиционни модели?

- Аз работя с двете си
дъщери: едната приема
поръчки и уточнява какви
фигури клиентът иска да
бъдат вплетени в килима, как-
ви цветове да се съчетаят и
т.н.; другата дъщеря е архи-
тект, тя прави дизайна, разра-
ботва модела, изпраща го на
клиента да го одобри и започ-
ваме изпълнението. Навреме-
то се знаеше, че даден модел
килим може да се тъче на
определен размер, в него
може да се сложат такива еле-
менти, с такива цветове... Сега,
след като се създава конкре-
тен проект и размер, всичко
може да се осъществи; ком-
пютърът е специалният по-
мощник на тъкачките по от-
ношение на модела.

 Вие сте математик по
образование. Математика-
та какво значение има в този
занаят?

- Много особено! Първо,
по отношение на размера -
трябва да умееш да го преме-

риш, да знаеш мерните едини-
ци, да ги превръщаш според
големината; размерите на шар-
ките; във формите - квадрати,
ромбчета, елипси, и т.н. Тряб-
ва да се размерят и оформят,
което е от областта на мате-
матиката. Преди всичко, ма-
тематиката учи на разсъжде-
ния и бърз усет за нещата,
което е основното за изтъка-
ването на един килим.

 Вашите деца продъл-
жават традицията в семей-
ството - тяхната фирма
“Чушкарчето” е много попу-
лярна. Разкажете за тази
приемственост в рода, как
се предава занаятът, любо-
вта към изкуството.

- Любовта към килима в
чипровските деца се ражда от
най-малка възраст. В нашето
семейство всички са тъкали -
баба ми и майка ми са ме
научили още като дете, поня-
кога трябваше да им помагам
да довършват килими в срок.
Моите деца са отгледани по-
вече покрай моята майка, по-
край стана, защото аз бях зам.-
директор на училището и бях
много ангажирана. Приемст-
веността идва последователно.
Тъкала съм гоблени с худож-
ници, в училището имахме
паралелка по художествени
занаяти и текстил, там са ра-

ботили Владимир Овчаров -
известен художник, завършил
в Китай, Лиляна Чаушева,
Галя Георгиева, която в мо-
мента е експерт в Министер-
ството на образованието, и др.
Оттам тръгват всички връзки
с гоблените и на моите деца.

 В Чипровци къде може
да се види събрано това
етнографско богатство?

- В Историческия музей.
В миналото в училището
имахме специална зала с мо-
дели, видният художник текс-
тилец Димитър Станков идва-
ше да изпълнява свои поръчки
в нашата база. Той казваше:
“Грехота е в Чипровци, с та-
кива традиции в килимарство-
то, да няма музей на чипров-
ския килим!” Тогава с дирек-
тора на училището Никола
Николов поехме инициатива-
та и успяхме, заедно с жени-
те, които работеха в училище-
то, и някои ученици, да изтъ-
чем почти всички модели,
събрани в неговата книга “Чи-
провски килими”. И с тях
създадохме музейна сбирка.

 Къде се намира тя
днес?

- За съжаление, през
1997 г. за една нощ беше от-
крадната...

 А има ли паралелка по
художествени занаяти и
текстил в училището?

- Вече не. След седми клас
с приемен изпит по рисуване
в нея влизаха деца от цялата
страна, а художници от Со-
фия идваха да им преподават.
Много от възпитаниците на
тази паралелка днес обучават
деца в художествен занаят в
различни градове.

 В началото на месец
май се състоя Празникът на
чипровския килим - знаково
събитие за вашия град...

- Да, само две години, по
време на пандемията, не се е
провеждал. Всички жени,
мъже, семейства, които се за-
нимават с този занаят, пред-
ставят своите произведения на
открито. Два дни е голям праз-
ник, идват хора от цяла Бълга-
рия да се запознаят с това
ценно наследство, да си поръ-
чат килими, пана и други тъка-
ни изделия. Много поръчки
получаваме и от чужбина.
Това е празник на живата тра-
диция в Чипровци.

 Природните багрила не
са ли по-нетрайни?

- Да, те избледняват малко
по-бързо, но същото може да
се случи и с химическите бои
- ако изделията не се
поддържат добре, може и при
тях да се получи промяна на
цветовете. Килимите трябва
да се перат със студена вода и

лим, изграден само от такива
фигурки, една до друга, както е
в канатицата, и това означава,
че вече се създава семейство-
то; триъгълничетата над този
съюз са децата и т.н. Това е
изображението, което в съвре-
мието се коментира. Докато
чипровската жена, когато в
миналото е изпълнявала фигу-
рите, не е имала предвид ни-
каква символика, тя е влагала
собствената си душа, усет към
красотата и така е предавала
своята енергия върху килима.

 Разликата между про-
мишлено произведените ки-
лими и ръчно тъканите в
какво най-много се проявява?

- Собственият почерк на
килимарката е първото нещо.
На второ място, твърдостта на
килима, самият вътък е нещо
по-живо от това, което маши-
ната командва като робот.

 Материалите, боите
какво значение имат за кра-
сотата на тези изделия?

- Това зависи от дебели-
ната на нишката - колкото е
по-тънка, толкова повече цве-
тове може да се вкарат в
тъканта и се получава по-го-
лям колорит. В ръчно тъка-
ните килими материалът е
чиста вълна, а по-топло нещо
от вълната няма. Дъщеря ми
често споделя, че когато е
болна тя или някое от децата,

СНИМКА ВАЛЕРИЯ ПАЛМА

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

Йорданка Йосифова с дъщерите си
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Скъпи читателю!

Разказът на Красимир
Бачков “Талисманът” се
падна на НВО след седми
клас и бе безмилостно оху-
лен от соросоидите. В при-
ложението за литература,
изкуство и култура даваме
правото на творчески от-
говор на писателя, като
публикуваме разказа му
“Българските чорапи”. Ще
представим и книгата
“Между две епохи като уча-
стник и свидетел на съби-
тия” на дългогодишния кул-
турен деец, дипломат и
политик от БСП Евгени
Кирилов.

Приятно четене.

ОТ РЕДАКТОРА
НОВИ КНИГИ

Редактор Боян БОЙЧЕВ

Между две
епохи като
участник
и свидетел
на събития

Под това заглавие издател-
ство “Захарий Стоянов” пред-
ставя книгата на дългогодишния
културен деец, дипломат и по-
литик от БСП Евгени Кирилов.
В творбата авторът описва сво-
ите спомени като “участник и
свидетел на събития”, които са
ключови за нашата държава и в
епохата на социализма, и по
времето на прехода.

“Ние приемаме тази книга-
изповед в нейното метафорич-
но и конкретно съдържание.
Това личи от нейното заглавие.
Като нов човек от новото вре-
ме, Евгени Кирилов интуитив-
но, но и чрез разнолики позна-
ния, е стигнал до прогнози,
които днес можем да опреде-
лим като малки, но изумителни
прозрения. Съвременната об-
становка, която изненада мно-
зина познавачи на света, за него
явно е била последствие на една
незрима за дилетантите динами-
ка. Значи той не е само деец на
културата и неин носител. Той
се прояви и като политически
деец с онзи финес и ерудиция,
които притежаваха малцина”,
казва за творбата проф. Анд-
рей Пантев.

Евгени Кирилов е завършил
английска езикова гимназия в
Пловдив, висше инженерно об-
разование в Германия и Дипло-
матическата академия в Моск-
ва. Бил е културен аташе в
САЩ и посланик на България
в ЮНЕСКО. Депутат в чети-
ри последователни НС от
1995 до 2007 г. Оглавявал е
Съвета по външна политика
към НС на БСП, през периода
2007-2014 г. е бил член на
Европейския парламент.

ПРОЗА

Българските чорапи
РАЗКАЗ

от Красимир Бачков

КРАСИМИР БАЧКОВ
е роден на
18.08.1958 г. в
Добрич. Живее и
работи като учител
във Варна. Съоснова-
тел и редактор на
вестник “Антимов-
ски хан”. Има изда-
дени седем сборника
с разкази, два рома-
на и една стихо-
сбирка. По негови
разкази са направени
три късометражни
филма. Превеждан е
на английски, руски,
украински и словаш-
ки. Носител е на
национални и меж-
дународни награди
за проза. Член е на
СБП, на УС на
Сдружението на
писателите в Добрич
и на “Славянска
академия”.

В странджанското село Боз-
дуган остана само един жител
или по-точно жителка - баба
Неделя. Останалите се пресе-
лиха на едно друго място, къде-
то рано или късно отива всеки
от нас. Кметският наместник от
съседното по-голямо село я
покани да се премести при тях,
за да не е сама, но тя отказа. Не
можеше да си представи, че ще
зареже къщата, която заедно с
мъжа си бяха градили камък по
камък, варосаните стаи, където
бе отгледала децата си, и двора,
в който всяка пролет цъфтяха
лалета, латинки, ружи и люля-
ци. На въпроса на кметския на-
местник не се ли страхува да
остане сама в едно необитаемо
вече село, тя поклати глава:

- Страхувах се някога, като
бях млада и имаше за какво да
се страхувам! Сега от кого и
защо да се страхувам, кмете?
Пътят ми вече е извървян, жи-
вотът не ми носи радост, а
смъртта е добре дошла всеки
ден! Аз не се броя за част от
хората, а за част от живинките
край мен - врабчетата, дървета-
та, тревите и небето! С радост
чакам момента, в който ще за-
творя очи!...

Кметският наместник по-
вдигна неразбиращо рамене, но
се съгласи:

- Имаш пълното право да
избираш, къде да свършиш дни-
те си! Щом искаш в твоето село,
така да бъде! Нали е демокра-
ция!...

- Да ти пикам на демокраци-
ята! - отвърна баба Неделя. -
Заради нея синът и двете ми
дъщери се запиляха по чужби-
на! Заради нея не съм ги вижда-
ла и чувала вече толкова време!
Заради нея си отиде и Грозьо,
мъжът ми! Нямаше ни линейка,
ни доктор да се погрижат, кога
му стана зле! Хайде холан от
демокрация, кмете! И да се
избършеш отзад не става тя!...

Пенсията на баба Неделя бе
смешно малка, но тя и не разчи-
таше особено на нея. Цяло лято
береше гъби и билки, сушеше
ги, а после ги продаваше на една
пътна отбивка близо до тяхно-
то село. Когато успееше да
приготви няколко бурканчета с
конфитюр, също ги предлагаше
на случайните пътуващи по тези
места. Но през дългата есен и
още по-дългата зима тя плете-
ше вълнени чорапи, материала
за които събираше от трите си
овце. Сама боядисваше вълната
в зелено и червено, после нари-
чаше изплетените чорапи на
някого от внуците си и когато

успееше да ги продаде, смята-
ше, че по някакъв начин се е
доближила до близките си. Тя
бе малко дива и чепата жена, не
вярваше много в църква и рели-
гия, а чисто по езически измис-
ляше прости ритуали за себе си
и най-вече за децата и внуците
си. Един априлски следобед на
отбивката спряха два черни
мерцедеса, от които излязоха
няколко мъже. Всички те бяха
облечени в тъмни костюми, с
вратовръзки, единият беше със
златни очила. Край тях се върте-
ше червенокоса жена, която
говореше на английски. Едини-
ят от мъжете снимаше с каме-
ра. Всички бавно приближиха
баба Неделя и покровителстве-
но я запитаха на колко години
е и как се препитава в тоя пу-
щинак.

- Зимъска ще направя девет-
десет и три! Имам си три овце
и те ми стигат за мляко и сире-
не. Останалото си намирам в
гората или в градината, дето си
сея в двора.

- А пенсия не получаваш ли?
- запита очилатият господин.

- Пенцията ти я дарявам!
Ако ти требе, вземи я! Мен
пари ми не требват! Сичко си
имам от Бога!

- А защо стоиш тук и прода-
ваш? - обади се друг мъж. -
Явно за пари го правиш?

- За да видя хора, господи-
не! Да не минава зян денят! У
наше село останах само аз.
Нямам ни радио, ни телевизия.
Кога срещна хора, за мен е
празник!

- Значи - усмихна се иро-
нично очилатият, - вместо да ни
продаваш, можеш да ни пода-
риш по едни от тези чорапи?
Виждам, че са с цветовете на
българското знаме! Ние сме
хора от властта и съвсем ще ни
ходят, а тази жена е от Амери-
ка. Живее в Чикаго и ще занесе
частица от родината за спо-
мен!...

- Бива, господине, бива! -
кротка усмивка огря лицето на
старицата. - Щом нямате пари
да си купите, ще ви ги даря! Те,
хората от властта, само знаят
да вземат, да дават не са науче-
ни зер!

Тя бръкна в торбичката и
извади няколко чифта чорапи.
С мъка се надигна и като на
сватба сложи на рамото на все-
ки мъж по един чифт. На жена-
та ги подаде в ръцете:

- Вземи, булка! Носи ги в

Америка, че синът ми е там от
доста години вече! Все едно на
моя Венко ги давам! Носи ги
със здраве!

Когато преведоха думите на
старицата, червенокосата се из-
черви и емоционално заговори
нещо. После се върна до една
от колите и дойде с дамската си
чанта. Извади банкнота от пет-
десет лева и я подаде на баба
Неделя. Обясни, че ресто не
иска. Бабата стоеше пред нея,
кротко се усмихваше, но не
протегна ръка за парите. Чуж-
денката ги остави върху кашо-
на с билките и сушените гъби,
които старицата продаваше, и
тръгна към колата. След нея
първо един от мъжете извади
портфейл и без да гледа стой-
ността на банкнотата, я пусна
до тази на американката. Оста-
налите го последваха, а накрая
остана мъжът със златните очи-
ла. Той я погледна внимателно
през стъклата и тихо каза:

- Голяма артистка си ти,
бабо! За един ден изкара пари,
колкото иначе не можеш изка-
ра и за месец! Спечели до-
статъчно, затова моите чорапи
ще приема наистина като по-
дарък!

- Халал да са ти, синко! Само
да не ти стягат! - отвърна баба
Неделя и приседна до кашона с
билките. Мъжът тръгна към
колата, после спря и се върна.
Извади пари и ги пусна до па-
рите на останалите:

- Сега, вместо да ме кълнеш,
си прибери парите и кажи доб-
ра дума!

Баба Неделя го изгледа с
избелелите си вече очи и рече:

- Добър път и вървете там,
където прокудихте децата ми!
И да не ви объркат с почтените
хора по чуждата земя, си обуй-
те чорапите! Тя, суровата
вълна, боде, но така ще ви на-
помня за греховете! Ние няма-
ме нужда от управници, а от
стопани! Ако някой ден разбе-
рете какво значи стопанин, то-
гава ще ви призная за власт!
Хайде, върви си в мир, човече!

Двата мерцедеса бавно и
някак гузно потеглиха. Хората
вътре не погледнаха към свита-
та над билките бабичка. Те ид-
ваха от друг свят и отиваха към
места и хора, които им бяха по-
близки и познати. Но тая възра-
стна жена бе отворила рана в
душите им, която нито доктори,
нито лекарства биха излекува-
ли. Трябваше да се махнат по-
скоро от тук, защото още някол-
ко мига с нея и биха се
превърнали отново в... човеци.
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Веднъж отишъл там, човек
попада в плен на историята,
природата, храната... всичко

Има интересен коментар,
който върви из социалните
мрежи. Един човек съобщава
на друг, че смята да отиде в
Мексико, на което вторият
отговаря: “О, Мексико?! Там
е пълно с престъпници и дро-
га!” А пътешественикът
съвсем спокойно отвръща:
“Да не би да сте престъпник
или наркоман?! Защото в про-
тивен случай, първото нещо,
за което щяхте да се сетите е,
че това е родината на велики-
те художници Фрида Кало и
Диего Ривера. Люлка на вели-
ките цивилизации на маите,
ацтеките, толтеките, олмеки-
те, сапотеките...”

Всеки, посетил страната,
се присмива на стереотипите,
че всички мъже са с дълги
черни мустаци, разхождат се
със сомбреро на главата и
носят пончо - дреха, която хем
ги пази от студа, хем служи за
покриване на трупа на врага...

В никакъв случай не
твърдя, че Мексико е най-бе-
зопасната държава, но когато
се спазват правилата - всичко
е наред. На влизане във всеки
комплекс има бариера и пазач
изисква от шофьора на авто-
буса/таксито да покаже лична
карта и да съобщи дали води
гост на хотела или го взима/
прибира от екскурзия. Може
туристът сам да се разхожда,
но са сложени табели с над-
пис на испански и английски
език, че го прави на собствена
отговорност и рискът е за
негова сметка.

Мексико има много какво
да покаже както в големите
градове, така и в джунглата.
Особено там. Скрити под
гъстата растителност, се по-
казват пирамиди, обсервато-
рии, административни сгради
на стотици години, но все още
съхраняващи духа на едно
време, което не спира да на-
помня за себе си.

Полуостров Юкатан

в превод от езика на маите
означава “Не разбирам”. Ко-
гато испанските завоеватели
са отишли там и са попитали
местните за името на място-
то, те отвърнали: “Юкатан”,
и европейците решили така да
го наричат. Повечето градове
и села носят маянски имена.
Така например, най-големият
град - Канкун, в превод озна-

СНИМКИ АВТОРКАТА

чава “Гнездо на усойници”.
Местните, голяма част от

които са маи или метиси, мно-
го се гордеят, че днес езикът
им вече е официално признат
и не е смятан за диалект. За-
това с гордост използват по
някоя дума на маянски и се
радват, когато чужденците я
повторят. Винаги поздравяват
с “малокин”, което е “добър
ден” и за най-малкото нещо
казват “юмбутик” или “благо-
даря”. И уверяват новодошли-
те, че в джунглата не бива да
носят скъпи апарати или би-
жута, защото има вероятност
да разгневят “алушес” - духо-
вете, покровители на дъждов-
ната гора.

Къпане в сеноте

Една от задължителните
туристически атракции е къпа-
не/плуване/спускане с въже в
“сеноте” - природно образуван
кладенец. Някои от тях са от-
крити, други са добър тест за
човек да провери дали страда
от клаустрофобия. За хората,
които не умеят да плуват има
предвидени спасителни жилет-
ки, но местните в никакъв слу-
чай няма да позволят да си
тръгнете без да сте изживели
това приключение.

Среща с шаман

Оказва се, че много от по-
сетителите на джунглата го
правят с цел, различна от опо-
знаване на историята или да
се докоснат до дивото. Някои
от тях отиват, за да се срещ-
нат с шаман, който да им по-
могне да превъзмогнат про-
блем, за който медицината
няма отговор или лек. С по-
следна надежда те се вкопчват
в напълно непознат човек, от
душа и сърце се включват в

влезе и опетни дома на бого-
вете. Ако някой се опита - на
вратата стои мъж с тояга и,
без дума да обели, започва да
удря богохулника. Тук няма
значение дали си известен или
не. Един актьор се опита да
престъпи правилата и изви-
кахме полицията!” - разказва
гордо представителка на ме-
стното население.

Във всяко село има основ-
но училище, където учат всич-
ко на маянски. След това, ако
искат да продължат образова-
нието си - отиват в някой град
и започват да изучават испан-
ския като първи чужд език.

Коба

е бил важен администрати-
вен център в империята на
маите. Учените до днес не са
единодушни за значението на
думата, но повечето са склон-
ни да вярват, че означава “изо-
билие от вода”. Освен че там
се намира най-високата пира-
мида на полуострова, има още
много сгради, каменни плочи,
на които са описани важни
моменти от историята, игри-
ща за известната “игра на топ-
ка” - практикувана в цяла
Мезоамерика. Интересното е,
че правилата се променяли в
зависимост от града.

Всеки турист остава с при-
ятни спомени от Мексико и
всеки се надява времето да
спре. Хората са много мили,
общителни, винаги готови да
помогнат, гостоприемни.
Дори в джунглата - щом оти-
деш, някоя възрастна жена от
селото ще те посрещне със
сок от ямайка - плод, който
расте там, а докато обикаляш
и опознаваш различните рас-
тения - оказва се, че до всяко
отровно, расте такова, което
съдържа протиоотровата; рад-
ваш се на разнообразието от
животни (и се надяваш да не
срещнеш някой ягуар); слушаш
как екскурзоводът ти разказва
митове и легенди; в селото
приготвят вкусен обяд или
вечеря. Задължително включ-
ват известната мексиканска
царевична питка - тортия (или
както се среща на български -
тортила).

История, храна, култура,
цивилизация... - Мексико
предлага неща за всеки вкус.
Превръща се в любима дести-
нация и на тръгване, човек си
обещава да се върне отново.

различни ритуали, запяват
песни на маянски и испански
или повтарят молитви.

Когато този ритуал се
извършва на открито - тогава
добрите мисли и пожелания са
за най-близките хора. Не мо-
жеш да постъпиш егоистично
и да искаш маянските богове
да помогнат единствено на теб.
Първо се молиш за любимите
същества, сложил ръка на
сърцето си, и след това влизаш

в каменна сауна

Вътре е пълна тъмница,
усещаш единствено непоноси-
мата жега от вулканичните
камъни, които шаманът слага
и полива с някаква течност. В
продължение на 20-30 мину-
ти стоиш вътре, в пълен мрак,

пара, а който не издържа -
пляска с ръце два пъти във
въздуха и внимателно намира
изхода. Обикновено от 20
човека, до края остават 5.
През цялото време отново се
пее, отправяйки благодарност
към водата, въздуха, огъня,
земята и... човека. Фокусираш
се върху болката или травма-
та, която имаш, и благодаре-
ние на волята и вярата си - се
излекуваш.

Маите много се горде-
ят с традициите си

Дори и днес почитат бого-
вете си, вярват в тях и се
опитват да възродят онова,
което насила им е било отне-
то. “Там, откъдето идвам, има
храм, но няма нищо католиче-
ско в него. За да влезеш - всич-
ки: мъже, жени, деца, се събу-
ват отвън. Никой не може да

Таня ГЛУХЧЕВА

Ìåêñèêî - çåìÿ íà êîíòðàñòèÌåêñèêî - çåìÿ íà êîíòðàñòèÌåêñèêî - çåìÿ íà êîíòðàñòèÌåêñèêî - çåìÿ íà êîíòðàñòèÌåêñèêî - çåìÿ íà êîíòðàñòè

Повечето туристи, които
отиват при шаман, не го
правят от любопитство, а
за да намерят лек за
болките си

Джунглата е дом на много
екзотични растения и
животни

В Коба, освен най-високата пирамида на полуостров
Юкатан, се открити и много други сгради на маите,
като обсерваторията



АКТУАЛНО
11

2022

ПЕТЪК

8 ЮЛИ

“БСП е единствената партия от
управляващите, която сериозно вдига
своето присъствие, с близо 2 процен-
та. Това показва, че сме действали
правилно през последните 6 месеца
на управление, както и че са били ра-
ботещи политиките, които сме защи-
тавали в областта на икономиката и
социалната сфера.” Това заяви орга-
низационният секретар на Изпълни-
телното бюро на БСП и народен
представител от левицата Борислав
Гуцанов пред БНТ.

“Успяхме да направим така, че да
вдигнем добавките и средствата за
младите семейства. От 4500 на 6000
лв. направихме необлагаемия мини-
мум, безплатни детски градини и ясли,
а за пенсионерите успяхме да пови-
шим над 20% пенсиите. Това са без-
спорни успехи на БСП, разбира се,
съчетани с нашите коалиционни парт-
ньори. В областта на икономиката
имаме 33% ръст на износа в реални
цифри - от 5,3 млрд. за първото триме-
сечие на последното управление на
ГЕРБ в момента сме на 7,3 млрд. евро,
което са 2 милиарда в плюс. И беше
много странно, че вотът на недоверие
беше точно по тази тема”, добави Гу-
цанов за мерките и предложенията на
левицата, реализирани през последна-
та половин година.

По думите му през 2009 г. БСП е
оставила България с външен дълг, рав-
няващ се на 13,5% от БВП, а след
управлението на ГЕРБ той е бил поч-
ти двойно завишен до 25%. “Сега,
само за 6 месеца, успяхме да го нама-
лим с 2%, което показва, че сме на-
правили достатъчно силни стъпки в
икономиката, а това по всяка вероят-
ност е една от причините да имаме

повишаване на рейтинга си”, катего-
ричен бе социалистът.

“Трудна е ситуацията по много
вектори. На първо място, войната в
Украйна оказа огромно влияние върху
света. Ние не съжаляваме за позици-
ите, които заехме по тези въпроси,
защото бяхме против даването на
оръжия и считаме, че това бе правил-
ната позиция. Успяхме да направим
така, че да не тръгне нито един па-
трон от България за Украйна и също
така намираме за правилна позиция,
че не изпратихме за Украйна наш
представител в делегацията на Кирил
Петков. България трябва да бъде мак-
симално неутрална в този процес, не-
зависимо, че сме страна членка на
НАТО”, обясни Гуцанов. И още:
“България се намира в положение да
не знае какви ще бъдат газовите до-
ставки и е необходимо да преговаря-
ме с всеки един доставчик, включи-
телно и с “Газпром”. За разлика от
Германия и Франция, които не са
прекъснали своите отношения с рус-
ката газова компания.”

“За нас е важно да имаме най-доб-
рите и предвидими цени. Ние трябва
да осигурим икономиката на страната
ни, топлото и развитието на всяко
българско семейство.

В преговорния процес през по-
следните дни поставихме въпроса и
той беше приет от “Продължаваме
промяната”, а именно, че трябва да
бъдат направени всички усилия за
нормализиране на дипломатическите
отношения между България и Русия”,
подчерта Гуцанов и добави, че към
тези неща е било постигнато и съгла-
сие за възстановяването на прегово-
рите с “Газпром”.

БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ:

Ïîñòèãíàõìå
ñúãëàñèå çà
íîðìàëèçèðàíå
íà îòíîøåíèÿòà
ñ Ðóñèÿ

“Преговорният екип рабо-
ти до късно в сряда и вслед-
ствие на това беше сформи-
ран краен документ, с който
всички участници в прегово-
рите се съгласихме, а това не-
минуемо е програмата за уп-
равление с хоризонт до края
на годината. И мога да кажа,
че в този финален документ
всички спорни моменти са из-
чистени. Фактически доку-
ментите са два - програмата
на правителството и законо-
дателната програма.” Това
заяви зам.-председателят на
БСП и председател на парла-
ментарната Комисия по от-
брана Атанас Зафиров пред
“България Он Еър”.

Зафиров коментира, че в
програмата за управление
има записани над 100 мерки,
които до края
на годи-

ната трябва да станат факт.
“Съпътствано с промяна в
законодателството, целяща,
от една страна, изпълнение
на заложените мерки и, от
друга - въвеждане в изпълне-
ние на Плана за възстановя-
ване и устойчивост, така че
средствата, които са заложе-
ни, да влязат и да могат да
бъдат ползвани по предназ-
начение”, добави той.

По думите му е изпълнен
мандатът за преговори, кой-
то Националният съвет на
БСП е възложил на преговор-
ния екип. “В него бяхме зало-
жили няколко краткосрочни
и пет дългосрочни мерки.
Всички те са ясно разписани
в тези два документа. В голя-
мата си част направените от
нас предложения намериха
място във финалните доку-

менти. Разбира се, нашите

приоритети са ясни и те са
преди всичко в областта на
социалната политика, възста-
новяването на икономиката и
енергетиката, здравеопазване-
то, културата, образование-
то”, обобщи Атанас Зафиров
и подчерта, че програмата на
правителството е изключи-
телно амбициозна. Това озна-

АТАНАС ЗАФИРОВ:

Âñè÷êè ñïîðíè ìîìåíòè
ñà èç÷èñòåíè

“В момента имаме неуправлява-
що мнозинство, което е насочено към
това да разруши всяко полезно уси-
лие.” Това каза пред БНР народният
представител от “БСП за България”
Александър Симов. Според него ако
бъде избрано правителство, ще може
да бъде структурирано някакво по-
литическо усилие.

Симов е на мнение, че разписана-
та програма за евентуален бъдещ ка-
бинет е амбициозна, мерките са важ-
ни, хората ги очакват, “но е факт, че
парламентарната атмосфера в момен-
та по никакъв начин не отговаря на
очакването да се застане зад една
модерна, хубава, подредена програ-
ма”. Депутатът от БСП смята, че ако
кабинет бъде гласуван, атмосферата
може да се промени.

“Защото това е водораздел, много
ясен, изключително политически, из-
ключително морален - искаме ли Бълга-
рия да помогне на хората в кризисни-
те месеци, които предстоят, или ще се
занимаваме с политически маймунд-
жилъци, които разрушават доверието
към парламента, разрушават доверие-
то и към цялата политическа система.”

Александър Симов не се ангажира

“с математическа формула” за шансо-
вете да се състави правителство, но
изрази надежда “доброто за българския
народ да победи” и да има управление.

“ГЕРБ продължават да бъдат в по-
литическа изолация, остават партията
на чекмеджетата”, посочи Симов.
“БСП вдига своя резултат, защото
хората оценяват усилията за прокар-
ването на мощен социален пакет”,
изтъкна той по повод последните дан-
ни на социолозите от “Алфа рисърч”.
“Хората виждат, че не се забърквах-
ме в скандали. Не сме участвали в го-
лемите политически битки. Целенасо-
чено, упорито, инатливо работехме по
този социален пакет.”

“Персоналният състав на кабинета
зависи от това каква програма има,
няма да се окаже препъникамък”, каза
Александър Симов, но допълни, че
“очевидно ще има размествания”.

Формите на комуникация в досе-
гашната коалиция куцат сериозно,
гласи анализът на БСП. “Ние затъ-
нахме в паяжина от различни екс-
пертни съвети. Вземането на реше-
ния се оказа проблем, стигането до
съгласие се оказа проблем”, отбеляза
народният представител.

АЛЕКСАНДЪР СИМОВ:

Òîâà å âîäîðàçäåë - ÿâåí,
ïîëèòè÷åñêè, ìîðàëåí

чава много отговорна работа
в Народното събрание, а като
следваща стъпка определи
осигуряването на мнозинст-
во, което е отговорност на
мандатоносителя.

“По отношение на минис-
терствата е важно да
кажем, че в пре-
амбюла на зако-

нодателната програма още като
първа точка ние заложихме
едно условие за функционира-
не на Народното събрание,
което включва избор на пред-
седател на НС. И този избор
трябва да стане до 22 юли.
Оттам нататък следва избор на
Министерски съвет. В нашия
колективен орган дадохме мно-
го висока оценка за работата
на министрите от БСП. Персо-
нални разговори не са водени
за лица и ресори. Мисля, че е
логично да запазим тези мини-
стерства, с които в момента
разполагаме”, добави Зафиров.

“Г-жа Корнелия Нинова се
справи отлично с ролята си
на вицепремиер и това по
мнение на всички е едно от
най-работещите министерст-
ва. Показват го и резултати-
те, които бяха постигнати в
тази сфера. Амбициозна е и
програмата, която сме зало-
жили в сектор икономика, а
за да бъде изпълнена, трябва
да имаме можещ министър”,
каза още депутатът и подчер-

та, че Корнелия Нинова
напълно отговаря на
тези условия.
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Европейската комисия прие
споразумение за партньорство
с България на стойност 11 ми-
лиарда евро (21,5 милиарда лева)
за периода 2021-2027 г.

Новината идва седмица след
като Брюксел нaмaли с 578
милиона евро (над 1 милиард
лева) oбщaтa cyмa нa бeзвъз-
мeзднитe cpeдcтвa на Бългapия
пo Плaнa зa възcтaнoвявaнe и
ycтoйчивocт до 5,6 милиарда
евро (близо 11 милиарда лева).

Каква е причината?

Безвъзмездната финансова
подкрепа, която всяка държава
членка трябва да получи от
Възстановителния фонд на ЕС,
беше актуализирана към 30
юни 2022 г. въз основа на дан-
ните на “Евростат” за резулта-
тите за промяната в растежа
на реалния БВП през 2020 г. и
съвкупната промяна в реалния
БВП за периода 2020-2021 г.
Според тези данни страната
ни се е справила доста по-до-
бре от очакваното с последи-
ците от пандемията, отбеляз-
вайки растеж от 4,2%, макар
че все още не се е върнала до
нивата отпреди пандемията.
За това и от Брюксел преиз-
числили сумата, която Бълга-
рия трябва да получи.

Важно е да отбележим, че
безвъзмездната част от меха-
низма, чрез който се осъщест-
вява финансирането, се изчис-
лява въз основа на статистиче-
ски и икономически критерии.
Освен парите за България, “по-
сечени” бяха и тези за голяма
част от другите държави член-
ки, като най-същественото на-
маление се отнася за Белгия,
Франция и Унгария. На другия
полюс - с увеличение на сред-
ствата по плана, са Италия и
Испания, които пострадаха
най-тежко от пандемията.

Общо за следващия седем-
годишен период страната ни ще
разполага с близо 32 милиарда
лева. Споразумението за парт-
ньорство обхваща Европейския
фонд за регионално развитие -
ЕФРР, Европейския социален
фонд плюс - ЕСФ+, Кохезион-
ния фонд, Фонда за справедлив
преход - ФСП, и Европейския
фонд за морско дело, рибарст-
во и аквакултури - ЕФМДРА.

Екологичният преход
и намаляване

на енергийната
зависимост

2,4 млрд. евро от ЕФРР и
Кохезионния фонд ще помогнат
на България да постигне целите
си в областта на климата. По-
конкретно, 600 млн. евро ще
помогнат за увеличаването на
дела на възобновяемите енер-
гийни източници на 27% от

общото потребление на енергия,
както и за намаляването на по-
треблението на енергия и еми-
сиите на парникови газове в
обществените сгради. Финанси-
рането от ЕФРР ще се използва
и за рециклиране на 70% от
всички отпадъци от опаковки.

Освен това инвестициите ще
бъдат насочени към намалява-
нето с повече от една трета (най-
малко 35%) на дела на населе-
нието, живеещо в риск от при-
родни бедствия, като наводне-
ния или горски пожари.

ФСП ще предостави 1,3
млрд. евро, за да се гарантира
социално и икономически ус-
тойчив преход. Фондът ще по-
добри капацитета на засегнати-
те територии за по-добро из-
ползване на енергията от възоб-
новяеми източници.

Настигане на ЕС
и подкрепа за

най-уязвимите региони

Средствата също така ще
помогнат на България да подо-
бри основната си инфраструк-
тура, особено в регионите, в
които инвестициите в инфраст-
руктурата са недостатъчни или
липсват. Почти половината от
общото финансиране по линия
на политиката на сближаване
(4,2 млрд. евро) ще бъде инвес-
тирано в Северозападния, Се-
верния централен и Североиз-
точния райони, включително под
формата на съфинансиране за
изграждането на тунела “Шип-
ка” - първият тунел, който ще
минава през Стара планина.

Финансовият министър в
оставка Асен Василев подчерта,
че за първи път в споразумени-
ето е заложено 50% от средст-
вата да са за проекти в Северна
България. За сравнение, през
предишния програмен период
(2014-2020) в северните регио-
ни на страната са инвестирани
едва 27% от средствата.

Очаква се също така подкре-
пата на ЕС за благоприятната
бизнес среда да увеличи дела на
иновативните малки и средни
предприятия от 27,2% през
2016 г. на 32% през 2026 г. - те
ще създадат работни места и ще
допринесат за развитието на
българската икономика.

Работни места
на бъдещето:

по-социално приобщаващ и
съобразен с цифровите техно-
логии пазар на труда. България
ще инвестира 2,6 млрд. евро от
ЕСФ+ с цел подобряване на
достъпа до заетост, повишава-
не на уменията, за да могат
хората успешно да се ориенти-
рат в двойния екологичен и
цифров преход, както и гаран-
тиране на равен достъп до ка-
чествено и приобщаващо обра-
зование и обучение. Това
включва 315 млн. евро за под-
крепа на младежката заетост и
630 млн. евро за мерки за соци-
ално приобщаване, от които
136 млн. евро са предвидени за
борба с детската бедност. Дру-
ги 221 млн. евро ще бъдат на-
сочени към социално-икономи-
ческата интеграция на маргина-
лизираните общности, напри-
мер ромите.

Благодарение на финанси-
рането от ЕС, ранното отпада-
не от училище се очаква да на-
малее от 12,8% на 7% до 2030
г. Очаква се участието на
възрастните в учебни дейнос-
ти да нарасне от 24,6% на
35,4%, докато заетостта се
очаква да се увеличи от 73%
на 79%. Населението, изложе-
но на риск от бедност и соци-
ално изключване, се очаква да
намалее с 0,8 млн. души (от 2,3
на 1,5 млн. души).

И накрая - България се стре-
ми да надхвърли целта, заложе-
на на срещата на върха в Пор-
то, по отношение на равнище-

то на заетост, а броят на хора-
та, изложени на риск от бед-
ност и социално изключване в
страната, следва да намалее с
почти 800 000.

Устойчиво рибарство и
устойчиви аквакултури

ЕФМДРА ще инвестира
около 84,9 млн. евро в по-ус-
тойчиво рибарство и възста-

новяване и опазване на вод-
ните биологични ресурси в
Черно море. Подкрепа ще
бъде предоставена и за разви-
тието на устойчив сектор на
аквакултурите и преработва-
телен сектор, включително на
местните общности, занимава-
щи се с рибарство и аквакул-
тури, както и за прилагането
на международното управле-
ние на океаните. Всички дей-
ствия, които получават под-
крепа, ще допринесат за цели-
те на общата политика в об-
ластта на рибарството, както
и за ключовите приоритети на
политиката на ЕС, очертани в
Европейския зелен пакт, стра-
тегията “От фермата до тра-
пезата” и стратегията за био-
логичното разнообразие.

Money.bg

Çà êàêâî Áúëãàðèÿ ùå õàð÷è
11 ìëðä. åâðî îò Áðþêñåë
За първи път в споразумението е заложено 50%
от средствата да са за проекти в Северна България

ПРОГНОЗА:

Áþäæåòúò çà þíè - „íà
ïëþñ” ñ íàä 1 ìëðä. ëåâà
Mиниcтepcтвoтo нa финaнcитe oбяви, чe oчaквa

през юни пoлoжитeлнoтo caлдo пo Koнcoлидиpaнaтa

фиcкaлнa пpoгpaмa (KФП) дa дocтигнe 1,16 млpд. лeвa.

Toвa e c близo 555 млн. лeвa пoвeчe, т.e. близo двa пъти

в cpaвнeниe c oтчeтeнoтo зa м. мaй caлдo зa кacoвoтo

изпълнeниe нa дъpжaвния бюджeт oт 605,1 млн. лeвa.

Пpичинитe зa тoвa дpacтичнo yвeличeниe ca двe.

Пъpвaтa e pязкoтo нapacтвaнe - c 3,462 млpд. лeвa

в cpaвнeниe c пoлyгoдиeтo нa 2021-вa - нa пpиxoдитe,

пoмoщитe и дapeниятa пo KФП, кaтo тoвa

yвeличeниe ce дължи глaвнo нa pъcтa нa дaнъчнитe

пpиxoди c 3,3 млpд. лeвa.

Ho eдвa ли pъcтът ce дължи основно нa тoвa. По-скopo

тoй e peзyлтaт oт pязкoтo пoкaчвaнe нa цeнитe нa

cтoкитe и ycлyгитe зa тoзи пepиoд - c дpyги дyми, имa

инфлaциoнeн пpoизxoд, твърдят експерти.

Bтopaтa пpичинa зa нapacнaлoтo пoлoжитeлнo caлдo пo

KФП e pязкaтa икoнoмия нa paзxoди, и тo нaй-вeчe нa

кaпитaлoви тaкивa. Cпopeд дaннитe нa МФ, paзxoдитe пo

кoнcoлидиpaнaтa фиcкaлнa пpoгpaмa (вкл. внocкaтa нa

Бългapия в бюджeтa нa EC) към юни 2022 г. ca в paзмep

нa 27,063 млpд. лв. (42,9% oт гoдишния paзчeт). Bяpнo e,

чe пpeз юни 2021 г. paзxoдитe пo KФП ca били пo-мaлкo

кaтo cyмa (24,645 млpд. лeвa), нo ca видимo пoвeчe -

46,9%, oт тoгaвaшнитe гoдишни paзчeти.

Taкa инфлaциoнният pъcт нa пpиxoдитe и

мoмeнтнoтo cпecтявaнe нa кaпитaлoви paзxoди

ocигypявaт нacтoящoтo, пpи тoвa pacтящo,

пoлoжитeлнo caлдo пo KФП.
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

НАКРАТКО
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Балетният спектакъл
“Госпожиците от Ави-
ньон” на Националната
опера и балет на Северна
Македония гостува на Со-
фийския фестивал на музи-
калния театър на 8 юли от
21 ч. Негова режисьорка и
хореографка е Олга Панго
- най-утвърденият балетен
хореограф в момента в
страната си. Тя е примаба-
лерина и директорка на
Балета на Националната
опера и балет в Скопие.
“Госпожиците от Ави-
ньон” е вдъхновен от ед-
ноименната картина на Пи-
касо, посветена на негови-
те музи. Въпреки че е оп-
ределян като модерен,
спектакълът носи основни-
те елементи на класическия
балет. Той е атрактивно и
космополитно пътуване,
което държи вниманието
на публиката до последна-
та сцена. Усещането за
космополитност се подсил-
ва и от авторската музика

Броени дни, след
като получи пре-
стижните отличия на
п р о ф е с и о н а л н а т а
танцова общност
“Импулс” за “Балет-
на трупа на година-
та” и “Сънят на Пи-
лат” - “Танцова про-
дукция на годината”,
на 9 юли от 21 ч. на
сцената на крепостта
Царевец във Велико
Търново Балетът на
Държавната опера в
Стара Загора ще от-
крие седмото изда-
ние на международ-
ния летен сезон на
оперните театри
“Сцена на вековете
2022”. Изключител-
ната балетна трупа
под ръководството
на примабалерината,
хореографка и педа-
гог Силвия Томова,
хорът и оркестърът
на Старозагорската
опера под диригент-
ството на маестро
Владимир Бошнаков,

Áàëåòåí ñïåêòàêúë
îò Ñåâåðíà Ìàêåäîíèÿ
ãîñòóâà â Ñîôèÿ
„Госпожиците от Авиньон”,
концерта „Картини от Пиацола”
и „Брилянтин” може да
гледаме през уикенда в парк
„Военна академия”

на Калиопи Букле, в която
са използвани инструмен-
ти и музикални мотиви от
цял свят. Автор на либре-
тото е Сашо Димоски, ху-
дожник на костюмите -
Раде Василев, мултимедия
и дизайн - Емил Петров,
художествено осветление -
Милчо Александров.

В деня на спектакъла -

от 15 до 18 ч. - на голямата
сцена в Музикалния театър
Олга Панго ще води семи-
нар с уъркшоп за навлиза-
нето на съвременните еле-
менти в класическия балет.
Входът е свободен.

Концерта “Картини от

Пиацола” може да гледаме
на 9 юли от 20 ч. в парк
“Военна академия”. Музи-
кантите от Държавната
опера в Пловдив ще ни
поведат в страстния свят
на тангото с музиката на
Астор Пиацола. Участват
солистите Калоян Куманов
- акордеон, Виктория Ка-
ридова - цигулка, Ралица

Ботева - пиано, Едит Унд-
жиян - вокал. Водеща е
Лили Бързева.

В неделния ден, на
10 юли, от 20 ч. на Софий-
ския фестивал на музикал-
ния театър гостува хитови-
ят мюзикъл “Брилянтин” -
постановка на ТМПЦ -
Варна. Мюзикълът, създа-
ден преди 50 години от
Джим Джейкъбс, Уорън
Кейси и Робърт Стигууд, е
вдъхновен от субкултурата
на грийзърите, която става
символ на свободното мис-
лене. Първоначално е обя-
вен за агресивен и вулга-
рен, но след преработване-
то му тази характеристика
отпада. “Брилянтин” пече-
ли голяма популярност след
екранизацията му в киното
с участието на Джон Тра-
волта и Оливия Нютън
Джон. В техните роли ще
видим младите солисти на
ТМПЦ - Варна, Велин Ми-
хайлов (Дани) и Лилия Или-
ева (Санди). Режисьорка на
спектакъла е Сребрина Со-
колова, диригент - Страци-
мир Павлов, сценограф -
Иван Токаджиев, худож-
ничка на костюмите - Ася
Стоименова, хореографка -
Надя Димокова. Участват
солисти, балет и оркестър
на Варненската опера.

СНИМКА СОФИЙСКИ ФЕСТИВАЛ НА МУЗИКАЛНИЯ ТЕАТЪР

Сцена от “Госпожиците от Авиньон”

„Ñúíÿò íà Ïèëàò” íà Ñòàðîçàãîðñêàòà îïåðà
îòêðèâà „Ñöåíà íà âåêîâåòå” íà Öàðåâåö

блестящият междуна-
роден творчески екип
ще представят за
първи път пред
търновци и гостите
на старопрестолната
столица танцовата
мистерия “Сънят на
Пилат” от Стефан
Димитров и хорео-
графията на Василий
Медведев. Зрителите
ще видят в ролята на
Маргарита велико-
лепната примабале-
рина Анелия Димит-
рова (носителка на
“Кристална лира”,
както и на Специал-
ната награда “Им-
пулс” за изключител-
ни творчески пости-
жения), Фредерико
Пинто от Португалия
ще бъде в ролята на
Майстора, албанецът
Фиорди Лоха - Пилат
Понтийски, испанка-
та Клара Ферер ще
танцува в ролята на
Хела/Низа, Каито Та-
кахаши от Япония ще

бъде Котаракът Беге-
мот/Юда, а Джоузеф
Пенялоса ще изпълни
ролята на Воланд.
Спектакълът-фойер-
верк е осъществен от
Старозагорската опе-
ра със съдействието
на фондация “Ценно-
сти”, “Палмс мюзик”,

Министерството на
културата, Столична-
та община и община
Стара Загора.

“Сънят на Пилат”
по музиката на Стефан
Димитров се превърна
в знаково събитие в
културния живот на
България. За първи

път от десетилетия се
появи и бе сценично
представено голямо
балетно заглавие от
съвременен български
композитор.

Въпреки че е
вдъхновена от рома-
на на Михаил Булга-
ков “Майстора и
Маргарита”, ориги-
налната интерпрета-
ция на Стефан Дими-
тров в “Сънят на Пи-
лат” не се опира на
текста, а умело улавя
сюреалистичната ат-
мосфера и кристали-
зира основните еле-
менти на разказа.
Музиката на Дими-
тров брилянтно пре-
вежда духовната ви-
зия на Булгаков на
езика на нашия моде-
рен свят и дава свежо,
мелодично тълкувание
на разноликите идеи
за добро и зло, свет-
лина и мрак, и за ко-
рените на тези сили,
посочват от операта.

СНИМКА ДО - СТАРА ЗАГОРА

„Летящият холандец”
с премиера на
Панчаревското езеро

Премиерата на операта от

Рихард Вагнер “Летящият холан-

дец” е на 8, 9 и 10 юли от 20 ч.

на езерото Панчарево в рамките

на фестивала “Музи на водата”,

както ДУМА писа. Това е най-

популярната и най-често поставя-

ната опера на Рихард Вагнер. Про-

изведението е едно от върховите

постижения на немската роман-

тична опера, в която с дълбоко

проникновение се разкрива душев-

ният свят на героите и тяхната

драма. Всички чувства и настрое-

ния са изразени в блестяща орке-

строва партитура и в баладичния

характер и драматизъм на дейст-

вието, посочват от Национална-

та опера и балет. В ролите са

Маркус Маркварт, Станислав Три-

фонов, Стефан Владимиров, Курт

Ридъл, Николай Петров, Петър

Бучков, Бисер Георгиев, Радостина

Николаева, Лилия Кехайова, Диана

Гуглина, Костадин Андреев, Мар-

тин Илиев, Рейналдо Дроз, Даниел

Острецов, Емил Павлов, Алексан-

дрина Стоянова-Андреева, Цвета

Сарамбелиева. Участват оркестър

и хор на Софийската опера.

Варненските кукленици
играят „Пепеляшка”
във Велико Търново

Международният театрален

фестивал “Лято, кукли и прияте-

ли” продължава на 9 юли в 11 ч. на

откритата сцена на “Арт лято”

до ХГ “Борис Денев” в парка “Асе-

невци” във Велико Търново. Почи-

тателите на кукленото театрал-

но изкуство ще се срещнат с геро-

ите от “Пепеляшка”. Представле-

нието е от репертоара на Държав-

ния куклен театър във Варна. Спек-

такълът ще зарадва любителите

на класическите заглавия. Поста-

новката е на Джанан Каба, а сце-

нографията и куклите - на Свила

Величкова. Музикалното оформле-

ние е на Светла Василева, а в

спектакъла участват Таня Жекова,

Валентин Митев-син, Даниел Доб-

рев и Балена Ланджева.

СНИМКА ДКТ - ВАРНА



СПРАВОЧНИК 2022

ПЕТЪК

8 ЮЛИ14

ТЕЛЕЦ

Съзнателно ще привеж-
дате намеренията си в
действие ,  които са
свързани с власт и при-
вилегии.

ОВЕН

Ще се възползвате от
създалата се ситуация
около важен въпрос и
ще наложите виждани-
ята си.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

С добра нагласа ще
възприемате случващо-
то се в живота и това
ви помага да излизате
победители.

22 май - 21 юни

РАК

По финансови и други
въпроси бихте могли да
си  помогнете,  ако
потърсите професиона-
лен съвет.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

С практични действия
ще направите деня си
успешен. Пътуванията
са част от програмата
ви.
.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Хубави новини ще на-
правят деня  ви  по-
светъл и хубав. Притес-
нения по личен въпрос
ще отшумят.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

С настроение ще пре-
минете през задачите.
Да свършите започна-
тото е от първосте-
пенно значение.
.
24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Успявате да балансира-
те емоции, вълнения и
чувства.  Придавайте
значение и на хората до
вас.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Подкрепата на семей-
ството е важна в на-
стоящия момент. За-
почнатото е с добри
шансове.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Прагматично  ще  се
възползвате от поз-
нанствата си, за да
затвърдите позициите
си.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Разумни, премерени и
точни ще пристъпите
към поредното предиз-
викателство. Привли-
чате интереса.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще върнете настроени-
ето и целостта на духа
си, ако дадете предпо-
читание на удоволстви-
ята.

ХОРОСКОП

СЪБОТА НЕДЕЛЯ ПОНЕДЕЛНИКДНЕС

27
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

24
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

25
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

25
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /1 ˜‡ÒÚ/Ô/
14.00 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /2 ˜‡ÒÚ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡ÌÓ‡Ï‡ Ò ¡ÓÈÍÓ ¬‡-

ÒËÎÂ‚
22.00 ì¬ËÍËÌ„ËÚÂî - Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÒÂÁÓÌ, 14 ÂÔ./ (16)
22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡

ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏˇÌ‡Ú‡ - »Ú‡ÎËˇ, ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì’‡ÌË·‡Îî - Ú‚ ÙËÎÏ

/3 ÒÂÁÓÌ, 9 ÂÔ./ (16)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 ¬Â˜Ì‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
03.40 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ /6 ÒÂÁÓÌ, 5
ÂÔËÁÓ‰/Ô/

04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ
20.00 ˜‡Ò‡/

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-
Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ/Ô/

05.40 ìƒÊÓÛÁÂÙ ËÒÍ‡ ‰‡ ıÓ‰Ëî
- ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.3

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ - ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-
ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì—ÏÂÌË ÊÂÌ‡Ú‡î - ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ Ë‡ÎËÚË, Ò.4, ÂÔ.
14 /ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ/

21.30 ìƒ˙ ÿÓÛÚÓî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ, ÂÔ. 15, ÙËÌ‡Î

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.3

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.3
01.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.5

ÂÔ.13
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ìƒ˙ ÿÓÛÚÓî /Ô./

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.40 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî Ò

¿ÎÂÍÒÂÈ œËÏ‡ÌÓ‚

19.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÚÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ìÃÓˇÚ‡ ‚ÚÓ‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ-

Í‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.  1-4

01.10 ìÕ‡Ú‡ÎËˇ ¬‡ÎÂÈ. ≈‰Ì‡

Ï‡ÎÍ‡, ÌÓ „Ó‰‡ ÔÚË˜-

Í‡î

02.05 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî Ò

¿ÎÂÍÒÂÈ œËÏ‡ÌÓ‚

02.55 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ìŒ·Ë˜‡ ÏÂ, ÌÂ ÏÂ Ó·Ë-

˜‡î - Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
02.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

/Ô/
03.10 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

/Ô/
04.05 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.05 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
08.10 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
08.40 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
09.10 “¬ Ô‡Á‡
09.25 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

/Ô/
10.20 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

/Ô/
11.15 “¬ Ô‡Á‡
11.30 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì¿ÍˆÂÌÚË ÓÚ ÒÂ‰ÏËˆ‡-

Ú‡î
13.00 “¬ Ô‡Á‡
13.15 ìœÓÙÂÒËˇ “ÛËÒÚî
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ì÷‚ÂÚÂÌ ÒÎÂ‰Ó·Â‰î
15.30 “¬ Ô‡Á‡
15.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
16.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ì¿ÍˆÂÌÚË ÓÚ ÒÂ‰ÏËˆ‡-

Ú‡î
19.30 ÃÛÁËÍ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
20.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

/Ô/
21.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
22.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

/Ô/
23.05 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВОПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВООБЛАЧНО С ДЪЖД

СКРЪБНИ ВЕСТИ

Пепи, не сме те забравили. Така, както не се
забравя добър приятел и верен съмишленик, пре-
красен и отзивчив колега. Липсват ни чувството
ти за хумор, всеотдайността ти и добрите думи,
които намираше за всеки. Днес повече от всяко-
га усещаме празнотата в нашето семейство.

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА ТИ ПАМЕТ!

От екипа на ДУМА

ПЕТРАНКА СОМЛЕВА

На 10 юли се навършват две години
без усмивката на нашата

28.01.1920 г. - 10.07.2002 г.

Благодарим ти за всичко, което правеше за нас!
Ти беше всеотдаен и подкрепящ - човек със
сърце, пълно с обич и чиста душа!
                ПОКЛОН!

От семейството: съпруга, дъщеря,
зет, внучки и правнуци

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

Навършват се 20 години от смъртта на

ТОДОР СТОИЧКОВ
КОЛЧЕВ

œÓÍÓÔËÈ ·ËÎ „ÓÚÓ‚ ‰‡
ÓÚË‰Â Ì‡ ÒÏ˙Ú Á‡‡‰Ë ‚ˇ-
‡Ú‡ ÒË

—‚. œÓÍÓÔËÈ Â Ó‰ÂÌ ‚
…ÂÛÒ‡ÎËÏ Ò ËÏÂÚÓ ÕÂ‡ÌËÈ.
Ã‡ÈÍ‡ ÏÛ „Ó ‚˙ÁÔËÚ‡Î‡ ‚ ÂÁË-
˜ÂÒÚ‚Ó Ë „Ó ‰‡Î‡ Ì‡ ÒÎÛÊ·‡
ÔË ˆ‡ ƒËÓÍÎÂÚË‡Ì. —ÎÂ‰
‚ÂÏÂ ˆ‡ˇÚ „Ó Ì‡Ô‡‚ËÎ ‚Ó-
Â‚Ó‰‡ Ë „Ó ËÁÔ‡ÚËÎ ‰‡ ÔÂ-
ÒÎÂ‰‚‡ ıËÒÚËˇÌËÚÂ. Õ‡ Ô˙Ú
Á‡ ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ëˇ ÒÂ ËÁ‚ËÎ‡
ÒËÎÌ‡ ·Ûˇ. ÕÂ‡ÌËÈ ‚Ë‰ˇÎ ‚˙‚
‚˙Á‰Ûı‡ Ò‚ÂÚ˙Î Í˙ÒÚ Ë ˜ÛÎ
„Î‡Ò ‰‡ „Ó ÔËÁÓ‚‡‚‡ Í˙Ï ‚ˇ-
‡Ú‡ ‚ ’ËÒÚ‡: ì◊ÂÁ ÚÓˇ ÁÌ‡Í
ÔÓ·ÂÊ‰‡‚‡È ‚‡„Ó‚ÂÚÂ ÒË!î
 ‡ÚÓ ÒÚË„Ì‡Î ‚ —ÍËÚÓÔÓÎ, ÚÓÈ
ÔÓ˙˜‡Î Ì‡ ÁÎ‡Ú‡ ‰‡ Ì‡Ô‡-
‚Ë Í˙ÒÚ, ÔËÎË˜‡˘ Ì‡ ÓÌˇ.

 Ó„‡ÚÓ ÔËÒÚË„Ì‡Î ‚ …Â-
ÛÒ‡ÎËÏ, „‡Ê‰‡ÌËÚÂ „Ó ÔÓ-
ÏÓÎËÎË ‰‡ „Ë ËÁ·‡‚Ë ÓÚ ‡Á-
·ÓÈÌË˜ÂÒÍË ˜ÂÚË, ÍÓÂÚÓ ÕÂ-
‡ÌËÈ Ì‡Ô‡‚ËÎ. Ã‡ÈÍ‡ ÏÛ „Ó
ÔÓÒ˙‚ÂÚ‚‡Î‡ ‰‡ ·Î‡„Ó‰‡Ë Ì‡
·Ó„Ó‚ÂÚÂ, ÌÓ ÕÂ‡ÌËÈ È Í‡Á‡Î,

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 8 ̨ ÎË —‚. ‚Ï˜Í œÓÍÓÔËÈ. œÂÔ.
“ÂÓÙËÎ ÃËÓÚÓ˜Ë‚Ë

˜Â ÌÂ„Ó‚ËˇÚ ¡Ó„ ÏÛ Â ÔÓÏÓ„-
Ì‡Î, Ë ËÁÔÓ˜ÛÔËÎ Ë‰ÓÎËÚÂ ‚
‰ÓÏ‡ È. ”Ê‡ÒÂÌ‡, Ï‡ÈÍ‡Ú‡
ÓÚË¯Î‡ ‚ ¿ÌÚËÓıËˇ ÔË ˆ‡ˇ
‰‡ ÒÂ ÓÔÎ‡˜Â. ƒËÓÍÎÂÚË‡Ì ÒÂ
‡Á„ÌÂ‚ËÎ Ë Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î Ì‡
fiÒÚ, ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ì‡ œ‡ÎÂÒÚË-
Ì‡, ‰‡ ‚‡ÁÛÏË ÒËÌ‡ È. œÓ‰-
ÍÂÔÂÌ ‚˙‚ ‚ˇ‡Ú‡ ˜ÂÁ ÌÂ-
·ÂÒÌÓ ˇ‚ÎÂÌËÂ, ÕÂ‡ÌËÈ ÔË-
ÂÎ Ò‚ÂÚÓ  ˙˘ÂÌËÂ Ò ËÏÂ
œÓÍÓÔËÈ (ìÔÂÛÒÔˇ‚‡˘î) Ë
Á‡ˇ‚ËÎ, ˜Â Â „ÓÚÓ‚ ‰‡ ÓÚË‰Â
Ì‡ ÒÏ˙Ú Á‡‡‰Ë Ò‚Óˇ ¡Ó„.
”Ô‡‚ËÚÂÎˇÚ Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡ „Ó
Á‡Ú‚ÓˇÚ ‚ Ú˙ÏÌËˆ‡, ÌÓ fiÒÚ
ÒÍÓÓÔÓÒÚËÊÌÓ ÛÏˇÎ. ÕÂ„Ó-
‚ËˇÚ ÔËÂÏÌËÍ ËÁ‚ËÍ‡Î œÓ-
ÍÓÔËÈ ‚  ÂÒ‡Ëˇ Ë Ú‡Ï ·ËÎ
ÔÓÒÂ˜ÂÌ Ò ÏÂ˜ ÔÂÁ 303 „.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚
- ìœ‡‰ÓÌî;  ’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Œ“√Œ¬Œ–» Õ¿  –⁄—“Œ—ÀŒ¬»÷¿“¿

Œ“ ¡–Œ… 130

¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ: ì Ó‚‡ÒÚ‚Ó Ë Î˛·Ó‚î. œË-
ÓËÚÂÚ.  ËÌÓ.  ‡‡. ¡‡ÚÓ. ¿‰‡. ◊“ . ÃÓ. ŒÚÒ
/√ÂÓ„/. ¿Î /ƒ‡ÌËËÎ/. ƒËÌ‡Ò. ¬ÍÛÒÓ‚Â. »‡Í.
¿ÎÓÔ‡ÚË. ÕËÍÓÎÓ‚ /¡Ó„‰‡Ì/. ¿·‡ÚË. ¬‡‡Í. »ÌÓ
/¡ÂÌ‡/. –Â. ◊‡Ó. ÃÂÚ‡˜. »‚ËÚ. Õ–¿. Ã‡ËÓ.
≈Î·‡. ŒÍÓ‚Ë. ì’‡ÚÒî. ‘‡Î. ŒÒËÎË. “‡ÍÂ‚ /
»‚‡Ì/. –Ó. fl‚Í‡. ÃË.  Ó‡Î. ÷Ó. –Ó„‡. —ËÂ-
ÌÂ. —Ë.  ÓÚÎÓÌ. »Ì‚‡. ¿‚. ≈ÏË. ¿Í‡. œËÍ‡.
¿ÌËÁÓÎ. ŒÂÏ. ìÕË‚‡ÎËÌî. ÃÂ‰. «Ë. ì«‡Ï‡ÎÂÍî.
¡ÛÍÂÚ. “‡ËÚË. ¡‡ÎÂËÌ‡.

Œ“¬≈—ÕŒ:  ÓÔ‡˜Ë. »‚‡ÌÍÓ‚ˆË. »Ì‡Ú. ¬‡Ú-
ÌËÍ. ŒÓÒÍÓ /’ÓÒÂ/. ¿ÍËÏ‡. ¬¿».  ‡Ó‚ /ƒË-
ÏËÚ˙/. ì¿¬»¿î.  ‡‚‡Ë. –Ó·. —‡Î‡Ï. ì»Îî.
–Ó‚. ¿ÎÚ. ìŒÒ‡Ïî.  ÓÂÏ. »ÏÓÚ. ¿ÎÂË. “ËÚÓ‚
/√ÂÏ‡Ì/. ¬‡Ú‡ı /ƒÓÌ˜Ó/. »„ÎÂÌËÍ. ¿‚ÚÓÍ‡.
 ‡‡Ú. ¿ÓÏËÌ. ŒÂ /¡ËÒ/. ”Î‡. ◊Ë‡Í. ÕËÁ. ¡‡.
 ËÚ. ŒÒÓ·Ë. ŒÚÍÓÒ. –ÓÏÛÎ. —ÚÓÔ‡ÌË. —ÂËË.
ÀÂÍÂ. À˛Í. —‚‡ÚÓ‚Â. ¬‡Ì‡. ƒÂ /¬˙Ì˙Ì/. ¡Ë‡.
ì≈ÚËî. ì–À‘î. ÀÂ‚ÍÓ /¬‡ÎÂÌÚËÌ‡/. ì“Ëî. —ÓÌ‰‡.
–Ë·‡. Õ‡ÂÁ. ¬Ó‡ÎË. ÃÂÚ‡ÎÓÍÂ‡ÏËÍ‡.
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Кобрата  търси нокаут срещу Дерек Чисора

—ÎÛ˜‚‡ÎÓ ÎË ¬Ë ÒÂ Â ÌÂÌ‡‰ÂÈÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ÍÓÊÌË ÔÓ·ÎÂÏË ËÎË Ô˙Í ‰‡ ÒÂ
˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÓÚÔ‡‰Ì‡ÎË ·ÂÁ ÔË˜ËÌ‡? “Ó‚‡ Ò‡ ̃ ‡ÒÚ ÓÚ ÌÂ‡ÁÔÓÎÓÊÂÌËˇÚ‡,
ÍÓËÚÓ ÏÓ„‡Ú ËÌ‰ËÂÍÚÌÓ ‰‡ ·˙‰‡Ú Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÌÂ‰Ó·Ó ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ. ÀÓ¯ÓÚÓ ı‡ÌÓ-
ÒÏËÎ‡ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ËÁ‡Áˇ‚‡ ÌÂ Ò‡ÏÓ ‚ ÍËÒÂÎËÌË, ·ÓÎÍË ‚ ÒÚÓÏ‡ı‡, ÔÓ‰Û‚‡ÌÂ Ë
ÚÂÊÂÒÚ. “Ó ‰ËÂÍÚÌÓ ‚ÎËˇÂ Ë Ì‡ ‰Û„Ë ÒËÒÚÂÏË ‚ ÚˇÎÓÚÓ, ‡ ËÌ‰ËÂÍÚÌÓ Ó·ı‚‡˘‡
ˆÂÎËˇ Ó„‡ÌËÁ˙Ï. ’‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌËÚÂ ÂÌÁËÏË Ò‡ ÔÓÚÂËÌÓ‚Ë ÍÓÏÔÎÂÍÒË, ÍÓËÚÓ
Í‡Ú‡ÎËÁË‡Ú ıËÏË˜ÂÒÍËÚÂ Â‡ÍˆËË ÔË ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ. ¬ÒÂÍË ÂÌÁËÏ ËÏ‡ ÛÌËÍ‡ÎÌ‡
ÙÛÌÍˆËˇ, ÍÓˇÚÓ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â ËÁÔ˙ÎÌÂÌ‡ ÓÚ ‰Û„. Õ‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ÚÂÁË ÂÌÁËÏË Â
ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ‚‡ÊÌÓ Á‡ Ô‡‚ËÎÌÓÚÓ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ, Ú˙È Í‡ÚÓ ·ÂÁ Úˇı ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ
ÓÒ˙˘ÂÒÚ‚ˇÚ ıËÏË˜ÂÒÍËÚÂ ÔÓˆÂÒË, ÌÛÊÌË Á‡ ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ı‡ÌËÚÂÎÌË ‚Â˘ÂÒÚ‚‡. ÕÂ
‚ÒË˜ÍË ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË ÒÂ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡Ú ÓÚ Ó„‡ÌËÁÏ‡. Õ‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ÓÒÚ‡-
Ì‡ÎËÚÂ Á‡‚ËÒË ÓÚ ı‡ÌÂÌÂÚÓ Ò ‡ÁÌÓÓ·‡ÁÌ‡ ı‡Ì‡, ‚ÍÎ˛˜‚‡˘‡ „ÓÎˇÏ‡ ÔÓˆËˇ Ò‚ÂÊ‡
Ò‡Î‡Ú‡ Ë Ò˙Ó·‡Áˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ ‚Ë‰Ó‚Â ı‡Ì‡. ¬˙ÔÂÍË ÚÓ‚‡ Ò Ì‡ÔÂ‰‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
‚˙Á‡ÒÚÚ‡ ËÎË ÔÓ‡‰Ë Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ‚ÂÏÂÌÌÓ ËÎË ÔÂÏ‡ÌÂÌÚÌÓ Á‡·ÓÎˇ‚‡ÌÂ Â ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌÓ Ó„‡ÌËÁÏ˙Ú ÌË ‰‡ ÌÂ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡ ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó ÓÚ ‰‡‰ÂÌ/Ë ÂÌÁËÏË. ¬
ÚÂÁË ÒÎÛ˜‡Ë, Ì‡ ÔÓÏÓ˘ Ë‰‚‡ ≈ÌÁË-ÃËÎ.

≈ÌÁË-ÃËÎ Â ‚ËÒÓÍÓÍ‡˜ÂÒÚ‚ÂÌ Ì‡ÚÛ‡ÎÂÌ ÔÓ‰ÛÍÚ, ÍÓËÚÓ Ò˙‰˙Ê‡ ÒÂ‰ÂÏÚÂ Ì‡È-
‚‡ÊÌË Á‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ ÂÌÁËÏË, ‡ ËÏÂÌÌÓ - ‡ÏËÎ‡Á‡, ÎËÔ‡Á‡, ÔÓÚÂ‡Á‡, ‡ÎÙ‡-
„‡Î‡ÍÚÓÁË‰‡Á‡, Î‡ÍÚ‡Á‡, ̂ ÂÎÛÎ‡Á‡ Ë ·ÓÏÂÎ‡ËÌ. ¬ÒÂÍË Â‰ËÌ ÓÚ ÚÂÁË ÂÌÁËÏË ÓÚ„Ó‚‡ˇ
Á‡ ‡Á„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÍÓÌÍÂÚÂÌ ‚Ë‰ ı‡ÌËÚÂÎÌÓ ‚Â˘ÂÒÚ‚Ó, Í‡ÚÓ ‡ÏËÎ‡Á‡Ú‡ ÔÓÏ‡„‡ Á‡
Ó·‡·ÓÚÍ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, ÎËÔ‡Á‡Ú‡ Á‡ ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ Ï‡ÁÌËÌË, ‰‚‡Ú‡ ‚Ë‰‡ ÔÓÚÂ‡Á‡
‚ ≈ÌÁË-ÃËÎ ÓÚ„Ó‚‡ˇÚ Á‡ Ó·‡·ÓÚ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÔÓÚÂËÌË ‚ ‡ÁÎË˜Ì‡ ÍËÒÂÎËÌÌ‡ ÒÂ‰‡
(ÔÓÏ‡„‡Ú Á‡ ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂÚÓ Í‡ÍÚÓ ‚ ÒÚÓÏ‡ı‡, Ú‡Í‡ Ë ‚ Ú˙ÌÍËÚÂ ˜Â‚‡), ‡ÎÙ‡-„‡Î‡ÍÚÓÁË-
‰‡Á‡ Á‡ ‚Â·‡ÒÍÓÁ‡ Ë ‡ıËÓÁ‡ (‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, ÍÓËÚÓ ÒÂ ÒÂ˘‡Ú ‚ ·Ó·Ó‚ËÚÂ ‡ÒÚÂÌËˇ),
Î‡ÍÚ‡Á‡ - Á‡ ÏÎÂ˜ÌË ÔÓ‰ÛÍÚË, ˆÂÎÛÎ‡Á‡ - Ó·‡·ÓÚ‚‡ ˆÂÎÛÎÓÁ‡ Ë ·ÓÏÂÎ‡ËÌ. ≈ÌÁË-
ÏËÚÂ ‚ ≈ÌÁË-ÃËÎ Ò‡ Ì‡·‡‚ÂÌË ÓÚ ¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡Ú‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ ÂÌÁËÏÌ‡ ÍÓÏÔ‡ÌËˇ-
ÛÚ‚˙‰ÂÌ ÎË‰Â ‚ Í‡˜ÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÂÌÁËÏË, Ú˙È Í‡ÚÓ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡Ú‡ Ù‡Ï‡ÍÓÔÂˇ Â Â‰Ì‡
ÓÚ Ì‡È-ÔÂˆËÁÌËÚÂ Ë Â„ÛÎË‡ÌËÚÂ ‚ ̂ ÂÎËˇ Ò‚ˇÚ. œËÂÏ˙Ú Ì‡ ‰‚Â Ú‡·ÎÂÚÍË ≈ÌÁË-ÃËÎ
ÔÂ‰Ë ËÎË ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ı‡ÌÂÌÂ ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ÛÎÂÒÌˇ‚‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ Ë ¬Ë „‡‡Ì-
ÚË‡ Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ÌÛÊÌËÚÂ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË, Á‡ ‰‡ ÛÒ‚ÓËÚÂ ı‡ÌËÚÂÎÌËÚÂ
‚Â˘ÂÒÚ‚‡ ÓÚ ı‡Ì‡Ú‡. ≈ÌÁË-ÃËÎ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Í‡ÍÚÓ ÔË ÔÓ‰ÛÚ ÍÓÂÏ, ÚÂÊÂÒÚ, ÍËÒÂÎËÌË
ËÎË ‰Û„Ë ÔÓ·ÎÂÏË, Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÎÓ¯Ó ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ, Ú‡Í‡ Ë ÔË Î‡ÍÚÓÁÌ‡ ÌÂÔÓÌÓ-
ÒËÏÓÒÚ, Á‡˘ÓÚÓ ‰‚Â Ú‡·ÎÂÚÍË ≈ÌÁË-ÃËÎ Ò˙‰˙Ê‡Ú ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó Î‡ÍÚÓÁ‡,
ÌÛÊÌ‡ ‰‡ ‡Á„‡‰Ë Â‰Ì‡ ˜‡¯‡ Ò ÔˇÒÌÓ ÏÎˇÍÓ. ≈ÌÁËÃËÎ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡ Ë ÔË
Ó·ËÎÌÓ ı‡ÌÂÌÂ, ÔËÂÏ Ì‡ ÚÛ‰ÌÓ ‡Á„‡‰ËÏË ı‡ÌË Í‡ÚÓ ·Ó·, ËÎË ÔË Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡
„ÓÎˇÏÓ ‡ÁÌÓÓ·‡ÁËÂ Ì‡ ı‡ÌË, ÍÓËÚÓ ·ÂÁ Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË ·Ëı‡
‰Ó‚ÂÎË ‰Ó ÒÚÓÏ‡¯ÂÌ ‰ËÒÍÓÏÙÓÚ. ≈ÌÁË-ÃËÎ ÌÂ ÔËÚÂÊ‡‚‡ ÒÚ‡ÌË˜ÌË ÂÙÂÍÚË ‚
Ó·ÓÁÌ‡˜ÂÌËÚÂ ‰ÓÁË, ÍÓÂÚÓ „Ó Ô‡‚Ë ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡ ‰˙Î„ÓÚ‡ÂÌ ÔËÂÏ.

≈ÌÁË-ÃËÎ Â ‚‡¯ËˇÚ ‚ÂÂÌ ÔÓÏÓ˘ÌËÍ ÔË ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë ÔÓ·ÎÂÏË Ò ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ.
ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ ≈ÌÁË-ÃËÎ ‚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ ËÎË ÓÌÎ‡ÈÌ Ì‡ www.botanic.cc
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ЦСКА привлече Дюкенс Назон.
Нападателят идва от втородивизион-
ния френски Кевии Руан. Стойност-
та на сделката не се посочва, но спо-
ред “Трансфермаркт” цената на иг-
рача е 1 млн. евро. Специализирани-
ят сайт обикновено надува двойно
цените на тези играчи. Нападателят
вече се включи в заниманията на
“червените”. Футболистът е роден в
Париж и е кадър на школата на Ло-
риан. Заради корените си от Хаити
става национал на карибската стра-
на, като има 26 гола в 50 мача.

Назон е четвъртият нов на “Ар-
мията” след младежкия национал
Станислав Шопов, Лазар Туфегджич
(Сър) и Брадли де Нойер (Нид).

Кубрат Пулев проведе открита тре-
нировка пред погледа на много случай-
ни минувачи и фенове на бокса в Лон-
дон. Това се случи на метри от Тауър
Бридж, като рингът за шоуто бе изне-
сен непосредствено до река Темза.
Събитието бе организирано като част
от промоцията на битката на Кобрата
с Дерек Чисора (Вбр).

Пулев демонстрира уменията си, про-
веждайки микс между тренировка и шоу
за феновете, заедно със своя треньор Ибн
Кейсън. Българинът се качи предпосле-

ден на ринга, а след него тренировка
направи и Чисора. За шоуто Кобрата
отказа да освободи ринга за своя съпер-
ника, като двамата позираха лице в лице.

Срещата в тежка категория е в лон-
донската “О2 Арена”. За България мачът
ще се излъчва единствено по платената
онлайн платформа DAZN.

“Чувствам се жив, когато има битка
в моя живот. Даже много пъти гледам
хора, които се опитват да ми направят
мръсно и в живота, и приятели, но те
не знаят, че това ме държи жив и ме

мотивира. Всяка битка ми осмисля
живота”, заяви Кобрата.

Ибн Кейсън увери, че Пулев ще
търси нокаут в мача в събота. “Кубрат
е в още по-добра форма. След 8-сед-
мичния лагер имахме около седмица и
половина, в която тялото трябваше да
се възстанови. Сега, когато влизаме във
втория лагер, очаквам той да има пове-
че сила, да е по-издръжлив и не виждам
какво ще му попречи да се поздрави с
победата. Въпросът е как ще го напра-
ви. Надявам се да е с нокаут. Ако не
дойде нокаут, значи така е трябвало да
се случи. Искаме просто да си подсигу-
рим победата”, каза Кейсън.

Пулев вече победи Чисора през
2016 г. в Хамбург. Британецът е в се-
рия от три загуби по точки - две от
Джоузеф Паркър (НЗел) и една от Олек-
сандър Усик (Укр).
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СНИМКА БТВ

Кубрат Пулев (вдясно)
и Дерек Чисора
се срещнаха очи в очи
на ринг край Темза


